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پيگيرى قدس در خصوص خبرهايى از عدم پايبندى به دستور رهبر انقلاب

مجلسى ها از اجراى چراغ خاموش سند 2030 
خبر ندارد

16
نبض اورژانس كشور كند مى زند

كمبود 10 هزار نيرو در اورژانس كشور
 مسئولان انجمن در پاسخ به خبرنكار قدس:

خبر انحلال  انجمن سينماى انقلاب 
و دفاع مقدس را تأييد نمى كنيم

بلك فِرايدِى؛ جلوه جديد 
غربزدگى در بازار ايران

مجتبى دانش طلب: بعد از «كريســمس» و 
«ولنتاين» حالا چشــم بــازار ايــران به «بلك 
فرايــدى» هــم روشــن شــده اســت! نظام 
«ســرمايه دارى» در چنين مــواردى خودش را 
خيلى خوب نشان مى دهد؛ هر سنتى كه بتواند 
مشــترى بياورد هر چقدر هم كه بى ربط باشــد 
آن قدر تبليغ مى شــود تا جا بيفتــد و پول را از 
كيسه مصرف كننده به جيب واردكننده و دلال 

و فروشنده بريزد.
«بلك فرايدى» حراج قبل از تعطيلات كريسمس 
است، يعنى هيچ ربطى به تقويم ايرانى ندارد اما بازار 
موفق شده آن را همزمان (نه مثلاً پيش از نوروز) جا 
بيندازد و فروشگاه هاى اينترنتى هم پرچمدار قضيه 
شده اند. جالب اســت كه مردم هم (در واقع طبقه 
متوسط جديد كه ولع مصرف دارند) با هيجان از اين 

سنت جديد استقبال مى كنند. 
صحنه هاى تحقيرآميــز هجوم مردم عادى براى 
بردن اجناس تخفيف دار در آمريكا را همه ديده اند، 
اما تحقير بلك فرايدى در ايران شكل ديگرى پيدا 
كرده است. فروشگاه ها جلوى چشم همه، قيمت را 
پيش از حراج بالا مى برند و در روز حراج با تخفيفى 
كمتر به خريدار هيجان زده (كه فكر مى كند اگر 
نخرد چيزى را از دست مى دهد) قالب مى كنند. 
لايه زيرين ماجرا تبديل شدن پول به ارزش اول 
و آخر است. طبقه اى كه از پزشكى تا حراج آخر 
سال، فريبكارى و دزدى و ســوء استفاده را رايج 
كرده اســت، در سياســت صداى ضدفساد بلند 
مى كند و بتازگى در تحميل سبك مصرف خودش 
آن قدر خشن شده كه حتى در سنت هاى ايرانى 

(نذر و زيارت و...) هم دخالت و مخالفت مى كند.
ايرانى بودن در طبقه متوســط جديد امرى دست 
دوم شده كه با تقليد از هر چيزى كه از غرب مى آيد 
حقارت خودش را مى پوشاند. دروغ آوريل، هالووين، 
كريسمس، ولنتاين، بلك فرايدى و... همه تقلاهاى 
تبديل شدن به ديگرى هستند. فرار از ايران مهم ترين 
مشخصه طبقه فاسد و مقلدى است كه در اقتصاد 

بيمار و تبعيض آميز پديد آمده است.

جامعه سالم
كلينيك سلامتزيست بوم

ترجمه/ مريم سادات كاظمى: پژوهشگران دانشگاه فربنكس آلاسكا بتازگى 
دريافته اند ايزوفلاون هاى غذايى كه سويا و بادام زمينى سرشار از آن ها هستند، در 
بروز سرطان پيشرونده پروستات نقش دارند. بررسى هاى پيشين از فوايد متعدد 
ايزوفلاون ها يا فيتواستروژن ها با عملكردى شبيه استروژن در كاهش خطر ابتلا به 
برخى سرطان ها حكايت داشت. اما مطالعه جديد منتشر شده در نشريه بين المللى 
ســرطان نشــان مى دهد اين تركيبات مى تواند زمينه بروز سرطان پروستات را 
تشديد كند.  پژوهشگران حدود 12 سال وضعيت 2598 بيمار مبتلا به سرطان 
پروستات را بررســى كردند و ميزان دريافت فيتواستروژن ها ارزيابى شد. عوامل 

ديگرى از جمله سن، زمينه خانوادگى و سبك زندگى ناسالم نيز مورد توجه بود. نتايج نشان داد 91 درصد تشديد خطر پروستات 
پيشرونده در 20 درصد بيمارانى كه مقدار خيلى زيادى ايزوفلاون هاى غذايى دريافت مى كردند، مشاهده مى شود. سرطان پيشرونده 

پروستات يكى از انواع شايع سرطان در كشورهاى غربى است كه شمار مبتلايان آن در كشورهاى آسيايى نيز رو به افزايش است. 

خوراكى هاى مؤثر در تشديد سرطان پروستات
 

مهر: تك درناى سفيد سيبرى پس از تأخير 20 روزه به تالاب هاى مازندران رسيد. 
درناى سيبرى هر ساله طى يك تقويم نانوشته و منظم هفته اول آبان مهاجرت 
خود را از سرزمين جوجه آورى واقع در غرب سيبرى به سوى آخرين حدّ جنوبى 
مهاجرتش كه تالاب هاى حاشيه جنوبى درياى خزر در منطقه فريدونكنار است، 
آغاز و تا اوايل اسفند در اين منطقه بســر مى برد و امسال با تأخير 20 روزه صبح 

ديروز در تالاب هاى فريدونكنار ديده شد.
طول اين پرنده 135 ســانتى متر و صداى آن آرام، آهنگين و رسا شبيه كروك 
كروك است. درناى ســيبرى در مناطق تالابى، شاليزارها، نيزارها و درياچه ها به 

سر مى برد. پراكندگى درناى سيبرى بيشتر در جنوب چين، هند و سيبرى روسيه است. پرهاى سفيد و براق، رقص جذاب و صداى 
دل نشين، اين پرنده را از هزاران ســال پيش محبوب انسان ساخته اســت. مردم بومى مناطق توندرا و تايگا در روسيه (مكانهاى 

جوجه آورى)، اين پرنده بزرگ، سفيد و زيبا را مقدس مى دانند. 

«درناى سفيد» به تالاب هاى مازندران رسيد

3000737274
سامانـه پيامكى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و 
ايد  ه هاى خود   را از طريق  

اين پيامك  به صفحه 
زندگى ارسال فرماييد  .

 زندگى/ عباسعلى سپاهى يونسى     زمستان دارد 
مى رســد يعنى بگويم رسيده بهتر است. اين رسيدن 
مى تواند براى بعضى ها شــادى داشــته باشد و براى 
بعضى ها غم و من در گشت و گذارى چند ساعته به خانه آدم هايى 
رفتم كه زمستان برايشان مساوى با غمى بيشتر است! وقتى لباس 
مناسبى براى پوشيدن نداشته باشى، وقتى كفش مناسبى نداشته 
باشــى تا در برف و باران پاهايت را از ســرما محافظت كند، حتماً 
از زمستان خوشــت نمى آيد. زمستان را كسى دوست دارد كه در 
سرماى آن كنار بخارى كه با شعله آبى اش مى سوزد، بنشيند و در 
حالى كه از پنجره باريدن برف را تماشا مى كند، قهوه يا چايى اش 

را بخورد و لذت ببرد.
حالا فهميده ام غم و غصه آدم هاى فقير با تغيير فصل ها تغيير مى كند! 
تابستان كه مى آيد بايد دســت كم پنكه اى باشــد تا بتوانند گرما را 
تحمل كنند و زمســتان هم كه مى آيد اين آدم ها بايد حداقل بخارى 
داشته باشند تا بتوانند سرما را تحمل كنند و متأسفانه بسيارى از اين 

خانواده ها حتى اين نيازهاى ضرورى را هم ندارند!

* زن گريه اش مى گيرد و...
با دوستان براى سر زدن به تعدادى از خانواده هاى نيازمند به حاشيه 
شهر مشهد در منطقه قلعه ساختمان رفته ايم. دم خانه اى كه دو معلول 
دارد و نياز فورى آن ها در كنار مواد غذايى، بخارى است توقف مى كنيم. 
زنى در حالى كه دســت بچه اش را گرفته به ما نزديك مى شــود و به 
بخارى هاى بار ماشــين نگاه مى كند و من و دو دوست ديگر با بخارى 
وارد خانه مى شويم. بعد از دقايقى بيرون مى آييم و چهار زن را مى بينم 
كه كنار ماشين ايستاده اند. همه آن ها درخواست كمك دارند. دوستى 
كه همراه ماست به زن مى گويد: « سال قبل به شما بخارى داديم» و او 
ادعا مى كند كه بخارى خراب شده است. تصميم مى گيرم به خانه اش 
بروم و با دوستم وارد خانه مى شويم كه چند مترى دورتر از محل توقف 
ماست. زن بخارى را از كنار اتاق كشان كشان مى آورد، در حالى كه با 
پارچه اى بسته شده اســت. پارچه را كه باز مى كند بخشى از بخارى 
مى افتد. زن دو فرزند دارد كه هر دو مبتلا به تالاسمى هستند و هر 20 
روز بايد براى درمان به بيمارستان بروند. آن ها به جاى بخارى از يك 
اجاق كوچك استفاده مى كنند، اما شب مجبورند آن را خاموش كنند تا 

دچار گاز گرفتگى نشوند. وقتى زن درباره زندگى اش مى گويد ناگهان 
گريه اش مى گيرد و من مى مانم كه چگونه بايد اين آدم ها را تسلى داد 
و كدام كلمه ها مى توانند به كمكم بيايند. مى رويم و يكى از بخارى ها را 

براى آن ها مى آوريم و زن مدام تشكر مى كند.
* اجاق گازى كه كار بخارى را مى كند

كنار ماشين سه زن ديگر هم هستند؛ اولى جوان است و دست بچه اش 
را گرفته است. اصرار دارد كه خانه او را هم ببينيم، اما قبل از رفتن بايد 
دو زن ديگر را كه يكى جوان است و آن ديگرى پيرتر قانع كنيم كه ديگر 
بخارى نداريم و اين ها از قبل براى خانواده هاى ديگرى تهيه شده اند. 
زن راه مى افتد و ما هم با او همراه مى شويم. در راه از زندگى اش مى گويد 
و از شوهرى كه او را با سه فرزندش رها كرده است. از پسرى مى گويد 

كه 17 سال دارد و در حال حاضر مريض است و البته بيكار. از خودش 
كه خرج بچه هايش را با درخواست از مردم تأمين مى كند. وارد خانه اى 
مى شويم كه پذيرايى كوچكى دارد و آشپزخانه اى. به جاى بخارى يكى 
از شعله هاى اجاق گاز روشن است! زن مى گويد: تا شب اين گاز روشن 
است ولى باز هم گرم نمى شويم و شب هم از ترس خاموشش مى كنيم. 
زن باز هم از بدبختى هايش حرف مى زند و حرف هاى ناگفته بسيارى 

دارد اما ما بايد به خانواده هاى ديگر هم سربزنيم.
* يخچال خالى و اتاق بى بخارى

خانه بعدى جايى ديگر در حاشيه شهر است اما باز هم در كوچه اى تنگ 
و غمگين. در مى زنيم. همان اول با دو دختر تقريباً 8 و 12 ساله روبه رو 
مى شويم. مهربان وشيرين سخن هستند و لبخند مى زنند. وارد خانه 

مى شويم و از قول زن مى شنوم كه خانواده اى هشت نفرى هستند كه 
تنها دو دخترش توان كار كردن دارنــد و بقيه كودك اند. پدر خانواده 
مريض و از كار افتاده است و بار خانه بر دوش مادر است. يكى از دخترها 
يعنى همان كه 12 ساله است سرطان دارد و مؤسسه محك در درمان 
به او كمك مى كند. اين خانواده هم بخــارى ندارند؛ البته دارند اما آن 
قدر كار كرده و كهنه است كه گذاشته اند گوشه حياط. دختر كوچك 
مى گويد: يك دفعه اى آتش مى گيرد. با ترس يخچالشان را نگاه مى كنم 
اما دريغ از ذره اى گوشت. تنها مقدارى گوجه له شده در فريزر يخچال 
مى بينم. در را مى بندم و از گفتن باز مى مانم و دخترك لبخند مى زند. 
يكى از بخارى هايى كه آورده ايم به اين خانواده مى رسد و دخترها گل 

از گلشان مى شكفد.
* روزگار غريبى است...

در خانه بعدى، مادر و دخترى هستند كه آن ها هم بخارى ندارند. دختر 
خانواده براى پسرى عقد شده است و او هم تازه مبتلا به سرطان شده 
است! مدت اجاره خانه به سر رسيده و صاحبخانه، خانه را مى خواهد و 
آن ها بايد خانه اى پيدا كنند. اين خانواده هم به جاى داشتن يك بخارى 
حتى كوچــك، مجبورند از اجاق گاز براى گرم كردن خانه اســتفاده 
كنند. دختر خياطى ياد گرفته است اما چرخ خياطى ندارد كه با آن كار 
كند. كمى با مادر و دختر حرف مى زنيم. سعى مى كنيم حرف هايمان 
اميدبخش باشــد و يكى از بخارى ها را هم به آن ها مى دهيم تا بخارى 
باقيمانده را به خانه ديگرى برسانيم كه مادرى است با دو دختر يتيم و 

باز هم نيازمند به بخارى.
روزگار غريبى است. در اين شهر بزرگ، آدم هايى هستند كه براى يك 
وعده غذا در رســتوران، به اندازه خرج يك سال نيازمندان پول خرج 
مى كنند و با خودروهايى كه با آب طلا رنگ شده و هر كدامش به اندازه 
آباد كردن زندگى هزار خانواده قيمــت دارد در خيابان ها خودنمايى 

مى كنند و هرگز گذرشان به اين كوچه هاى غمگين نمى افتد.
از آن سو آدم هايى هم هستند كه روزگارشان واقعاً به سختى مى گذرد. 
لبخندهايشان كم است و گريه هايشان فراوان و ما نمى توانيم دريابيم 
كه آن ها شب و روز را چگونه سپرى مى كنند. ما تنها مى رويم و چند 
دقيقه اى شنونده حرف هايشان مى شويم. يخچال هاى خالى آن ها را 
مى بينيم و قبض هاى پرداخت نشده آن ها را. ولى  اى كاش مى شد كارى 

كرد كه اثر آن تنها به روزى و يا روزهايى خلاصه نشود.

در اين روايت ها مقدارى غم ته نشين شده است

طعم تلخ زمستان هاى بى بخارى
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تسخير صدر با دو تير
دومين توقف پياپى پارس جنوبى جم اينبار مقابل پرسپوليس 
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آموزش  وزیــر  ایرنا: 
عالی  مهارت هــای  و 
پاکستان گفت: دولت 
درنظــر  پاکســتان 
فارســی  زبــان  دارد 
درس  به عنــوان  را 
مدارس  در  اجبــاری 
این کشــور قرار دهد. بلیغ الرحمــان با تأکید بر 
لزوم گســترش همکاری علمی و دانشگاهی مراکز 
آمــوزش عالی و پژوهشــی ایران گفــت: تهران و 
اسلام آباد می توانند برنامه هایی برای تبادل دانشجو 
در دانشگاه ها و رشــته های مختلف داشته باشند. 
پاکســتان از پایان نامه ها و برنامه های پژوهشــی و 
علمــی درباره ایران حمایــت می کند. وی تصریح 
کرد: تلاش می کنیم تا زبان های منطقه ای ازجمله 
زبان فارسی را در پاکستان در سطوح کارشناسی و 

کارشناسی ارشد گسترش دهیم.

پاکستانفارسیرااجباریمیکند
ایبنا: نجمه شبیری، 
اســتاد  و  مترجــم 
انتقاد  بــا  دانشــگاه 
برگــزاری  شــیوه  از 
علمی  همایش هــای 
کشــور  در  ادبــی  و 
اعتبــار یک  گفــت: 
همایــش به افراد حاضر در آن نشســت و مقالات 
مطرح شده اســت، اما ما در ایران هیچ اعتقادی به 
ایــن دو حوزه نداریم و تنها در تلاش هســتیم که 
میوه های درشت تری داشته باشیم. وی افزود: ادبیات 
در همه جای دنیا درآمدزا شده است، اما ما هنوز هم 
خرج آن می کنیم. خانه بالزاک هرســاله 300 هزار 
یورو و خانه ویکتور هوگو ســالانه یک میلیون یورو 
درآمد دارد و هر فردی برای بازدید از این خانه ساده 
بایــد 25 یورو هزینه کند. اما آیا در کشــور ما نیز 

چنین شرایطی فراهم است؟

فقطبهفکرمیوههایدرشتتریم
تســنیم: جمعی از 
فعــالان  و  کاربــران 
فضــای  توییتــری 
مجازی طی پویشــی 
یاد و  در پاسداشــت 
خاطره شهدای مدافع 
حرم، خواســتار ثبت 
روز »شهدای مدافع حرم« در تقویم ملی کشورمان 
شــده اند. حجت الاسلام والمسلمین محمدحسین 
پیریایی، دبیر و هماهنگ کننده این پویش با اشاره 
به لزوم توجه هرچه بیشتر مسئولان دولت و مجلس 
به توســعه فرهنگی بر مدار فرهنگ مقاومت بیان 
کرد: اگرچــه آبادانی و امنیت همه روزها را مدیون 
رزمندگان مقاوم ایران اسلامی هستیم، اما تخصیص 
و نام گذاری یک روز در تقویم مناســبت ها، توقع و 
مطالبه کاربران فضای مجازی اســت که انشاءالله 

مسئولان مجلس و دولت آن را اجرایی نمایند.

ضرورتروز»شهدایمدافعحرم«
ایسنا: قائم مقام وزیر 
علــوم، تحقیقــات و 
به  اشــاره  با  فناوری 
نقش دانشــگاه ها در 
گفت:  جوامع،   توسعه 
جامعه  امــروز  نیــاز 
دانشگاه  داشــتن  ما 
کارآفرین و نســل جدید اســت، بــه همین دلیل 
پایان نامه های دانشجویی باید به سوی رفع نیازها و 
حل مشکلات سوق داده شوند. عبدالرضا باقری با 
بیان این که باید قدری از کمیت گرایی فاصله بگیریم 
و به کیفیت بپردازیم، گفت: دانشــجویان باید وارد 
فضای صنعت شــوند تا در آینده کارآفرین باشند، 
بنابرایــن نباید صرفاً بــه کلاس درس اکتفا کنند. 
دانشگاه ها نقش مهمی در توسعه و مدیریت هرچه 
بهتر جوامع دارند و امروز هیچ مشکلی بدون راه حل 

علمی قابل رفع شدن نیست.

دانشگاهنسلجدید،نیازکشور

کوتاه و خواندنی

دانشــگاه آزاد اسلامی: در همایش بزرگداشت شــهدای مدافع حرم و فاتحین 
بسیج، دانشنامه پایان تحصیلات شهیدان مدافع حرم »علی آقاعبداللهی« و »علیرضا 

قبادی« دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی به خانواده های آنان اعطا شد.
دانشنامه پایان تحصیلات شهید »علی آقاعبداللهی« که دانشجوی رشته الکترونیک 
دانشــگاه آزاد اســلامی بود و با گذراندن 84  واحد درسی به عنوان مدافع حرم به 
شهادت رسید، به خانواده وی اهدا شد. همچنین گواهینامه ای با درجه کارشناسی 
افتخاری به خانواده شــهید »علیرضا قبادی« دانشــجوی کاردانی الکترونیک برق 
صنعتی دانشگاه آزاد اسلامی اعطا گردید. در این مراسم خانواده های شهدای مدافع 
حرم، محمدحسین حمزه، احمد قنبری، جواد الله کرم، امین کریمی، عبدالله باقری، 
مسعود عسگری، احمد عطایی، داوود جوانمرد، حسین همتی و مجتبی منفرد تکریم 
شدند. این همایش با حضور سرلشکر فیروزآبادی، مشاور مقام معظم رهبری، سردار 
سلامی جانشین فرمانده سپاه، امیر سرتیپ حاتمی وزیر دفاع، امیر سرتیپ اسماعیلی 

فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خانم الانبیا و نجفی شهردار تهران برگزار شد.

دانشگاه

دانشنامه ۲ شهید 
مدافع حرم اعطا شد

مهر: کتاب »طنابی از آتش« عنوان داستانی از محمدرضا سرشار است که با موضوع 
شــأن نزول سوره لهب برای گروه نوجوان نوشته شده است. این اثر به تازگی توسط 
سوره مهر منتشر شده است. نگارنده کتاب حاضر، سعی داشته با معرفی هر سوره 
و بیان شــأن نزول آن، به بررسی هر آیه ازلحاظ فضیلتش نیز بپردازد. علاوه بر این 
در پایــان کتاب، موضوعاتی همچون آثار اعراض از یاد خدا، ســؤال و جواب اعرابی 
از پیامبر)ص(، طریقه ختم بعضی از ذکرهای شــریفه، آیات و ســوری که در قرآن 
درمورد پیامبران نازل شــده، قبور انبیا در ایران و مکســر سوره اخلاص موردبحث 

قرار گرفته است.
نویسنده تلاش کرده تا با زبانی ساده، شأن نزول سوره مسد)لهب( را برای گروه سنی 
نوجوان شرح دهد. زبان داستانی و روایی این کتاب موضوع را برای مخاطب جذاب تر 

کرده است. این کتاب در 54 صفحه گردآوری شده است. 
محمدرضا سرشار تاکنون دست کم 2۶ جایزه را در سطح کشور به خود اختصاص 

داده و برخی از آثار او به زبان های انگلیسی و اردو ترجمه شده  است. 

ادبیات

انتشار اثری تازه 
از محمدرضا سرشار

گزارش خبری

پیگیری قدس درخصوص خبرهایی 
از عدم پایبندی به دستور رهبر انقلاب 

مجلسی ها از اجرای چراغ خاموش سند ۲030
 خبر ندارند

 فرهنــگ/ زهره کهندل   چندی پیش رئیس نهاد نمایندگی مقام 
معظم رهبری در دانشگاه ها به تسنیم گفته بود که شانزده بندِ سند 2030 

در سکوت پیگیری می شود. 

حجت الاســلام والمســلمین محمد محمدیان که به ضرورت برگزاری 
کرسی های آزاداندیشی در دانشگا ها تأکید می کرده، یادآور شده بود: در 
ماجرای ســند2030 شاید مطلع باشــید که این سند، هفده بند دارد و 
فقط یکی از آن ها درباره »آموزش« است، که این بند به خاطر موجی که 
در جامعه ایجاد شــد، تا حدّی کنترل شده، درحالی که الان شانزده بندِ 
دیگرش در سکوت دارد پیگیری می شود. درحالی این ادعا مطرح شد که 
پس از مدتی منصور کبگانیان، دبیر ستاد راهبری نقشه جامع علمی کشور 
هم اعلام کرد که براســاس گزارش های غیررسمی  در برخی از بخش ها، 

سند آموزش 2030 هنوز به طور کامل متوقف نشده است.
تلاش ما برای گفت وگو با حجت الاســلام محمدیان برای بررسی دقیق 
ماجرا و این که آیا مســتنداتی از اجرای 1۶ بند دیگر سند 2030 وجود 

دارد یا خیر، بی نتیجه ماند. 

 نگرانی وجود دارد
علیرضا سلیمی، عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس در این  باره 
می گوید: نقل قول هایی به ما شده، ولی هنوز مستنداتی در این باره به ما 
نرســیده است. او ادامه می دهد: واقعیت این است که جای نگرانی وجود 
دارد و نگرانی ها بســیار جدی اســت، بنابراین اگر کسانی که اسنادی در 
این باره دارند، مســتندات را به کمیسیون آموزش مجلس بدهند، حتماً 
برخورد قانونی خواهیم کرد، چون سند 2030، معضلاتی جدی را برای 
کشــور ایجاد خواهد کرد، ضمن این که بعــد از نهی صریح رهبر معظم 
انقلاب، اگر این اتفاق افتاده باشد از ابزارهای قانونی مجلس برای برخورد 
قانونی اســتفاده خواهیم کرد. ســلیمی  تأکید می کند: تاکنون گزارش 

مستندی در این باره به دست ما نرسیده است. 

 شاید اطلاعات برخی بیشتر باشد
محمد قمی، دیگر عضو کمیســیون آموزش مجلــس هم به خبرنگار ما 
می گوید: وقتی رهبر معظم انقلاب گفتند که این موضوع منتفی اســت و 
رئیس جمهور هم توقف آن را اجرایی کرده اســت، به نظر نمی رسد کسی 
این ســند را پیگیری کند. سند 2030 دیگر وجود ندارد و همه می گویند 
که از دستور خارج شده و پرونده آن بسته شده است، بنابراین بعید به نظر 
می رسد که اجرا شود. او با بیان این که اجرای این سند به معنای مخالفت 
صریح با دستور رهبر معظم انقلاب است، تأکید می کند: اساس این ماجرا 
بنا به دســتور رهبری، منتفی و پرونده آن کاملاً بسته شده است، ضمن 
این که هیچ گزارشــی هم در این باره به  دست ما نرسیده است، مگر این که 
اطلاعات برخی در این باره بیشــتر باشد. قمی  یادآور می شود: البته ممکن 
است شرایط مشترکی در دانشگاه وجود داشته باشد که فکر کنند مربوط به 
سند 2030 است، درحالی که اجرای سند 2030 کاملاً متوقف شده است. 

 پرونده بسته شد
سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس هم در این باره به خبرنگار ما می گوید: 
هیچ گزارشی در این باره نداشتیم. وزرای وزارتخانه های مربوطه هم مسئول 
اجرای قانون اند و در آخرین جلســات، پرونده ســند 2030 بســته شد. 
میرحمایت میرزاده ادامه می دهد: در این باره نه چیزی شنیده ایم، نه نامه 
و گزارشی به دستمان رسیده و نه چیزی دیده ایم، ضمن این که مسئولان 
دولت پایبند به قانون اند و رهنمودهای رهبر معظم انقلاب در این باره روشن 
بوده و فصل الخطابی است که ماجرا تمام شود. او تأکید می کند: کسانی که 
ادعا کرده اند چنین چیزی در دانشــگاه ها وجود دارد، مستنداتشان را ارائه 
کنند تا مجلس پیگیری کند. تاکنون گزارشــی از دانشــگاه ها در این باره 
به دست ما نرسیده است. شایان ذکر است روزنامه قدس در خصوص ردپایی 

از اجرای سند 2030پیگیر خواهد بودو این موضوع را دنبال خواهد کرد.
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فرهنگ

شاخصه های داستان مهدوی از دید یک نویسنده 

ادبیــات  باید نسل جوان را 
با امام عصرش آشنــا کند

 فرهنگ/ خدیجه زمانیان  در آســتانه آغاز 
امامت حضرت ولیعصر)عج( می خواهیم از نوعی 
از ادبیــات صحبت کنیم که کمتــر موردتوجه 

نویسندگان است. 
بــرای تحلیل ادبیــات مهدویت، شــاخصه ها و 
تعریف آن و چرایی این موضوع که چرا با آن که 
ایــن ادبیات، موضوع روز ماســت، آثار کمی در 
این خصوص تولید شــده است؟ به سراغ مرتضی 
فخری، نویســنده ای که در آثارش به موضوعات 

مهدوی توجه داشته است، رفته ایم. 
مرتضی فخری نویسنده آثاری چون »نهایی های 
اتاق سیصدوسیزده«، »سی گاو« و »لیلیا« است.  
»کفتار« آخرین اثری اســت که از این نویسنده 
منتشر شده است و کتاب »صدای پای پری« نیز 
که به گفته نویسنده، مجموعه سه رمان است، قرار 

است منتشر شود. 

 شــاخصه های ادبیات مهدویت چیست 
و آیا ادبیات ما در این مســیر به جایگاهی 
رسیده است که بتوان شاخصه هایی برای آن 

تعیین کرد؟   
نوع نگاه به ادبیات مهدویت در کشور ما به گونه ای 
است که شکل گیری ادبیاتی تحت عنوان ادبیات 
مهدویــت را با مشــکل مواجه می کنــد، اما در 
حال حاضر دو نــوع ادبیات مهدویت وجود دارد؛ 
یــک نوع ادبیات مداحی که نــام مهدویت را به 
اشــتباه بر خود گذاشته اســت و نویسنده اش 
داستانی از شفاگرفتن حاجتمندان در جمکران 
می  نویسد و دیگر ادبیاتی است که به ریشه یابی و 
تحلیل بحث ظهور می پردازد و جایگاه و ارزیابی 
جامعه مان را در این شــرایط می سنجد که این 
ادبیات در میان ژانرهــای مختلف ادبی جایش 

خالی است. 

 چرا باید جای آن در ادبیات ما خالی باشد؟
به خاطــر تنگ نظری ها و اعمال ســلیقه ها این 

ادبیات شــکل نگرفته است و به جای آن، همان 
ادبیات مداحی مهدوی بیشــتر خودش را نشان 
داده است. کتاب هایی که براساس ادبیات مداحی 
مهدوی نوشته می شود به راحتی مجوز می گیرد 
و به مذاق بعضی دوســتان مسئول فرهنگی هم 
خوش می آید، چون دردســر چاپ و انتشار این 

نوع کتاب ها کمتر است. 

این ادبیات، ادبیاتی اســت که بازخوردی روزانه 
دارد و تبلیغی است، اما ادبیات مهدوی ناب چون 
ناچار است به بحث معضلات اجتماعی بپردازد، 
کمتر موردتوجه اســت. مهدویت چیزی جدا از 

جامعه و معضلات آن نیست. 
این ادبیات باید زخم های جامعه را کنکاش کند و 
لحن انتقادی دارد و چون اصول مهدوی را تبیین 
می کند، به راحتی به این نوع کتاب ها مجوز داده 

نمی شود، اما جایش در ادبیات خالی است. 
حتی بعضی آثار هم که مجــوز می گیرند برای 
توزیع شان با مشــکل مواجه می شوند و بعضاً از 

بازار جمع هم می شوند. 
مثلاً من بعد از چهارسال تحقیق و پژوهش رمانی 
با نگاه مهدوی نوشــتم و شــاخصه های جامعه 

مهدوی را با جامعه کنونی مان بررسی کردم. اثر 
من مجوز گرفت و منتشر شد، اما بعد از گذشت 
دو هفته از چاپ و انتشارش، بدون آن که علتی به 

من بگویند، کتاب را جمع کردند! 

 در حال حاضر غرب بیش از کشــورهای 
اسلامی به ادبیات آخرالزمانی توجه می کند 
و حتی هنرش را هم در همین مدار به خدمت 

گرفته است. 
بله، دنیــای غرب به ادبیــات آخرالزمانی توجه 
خاصی کرده است و از همه سویه های هنری مثل 
شعر، رمان و نقاشــی برای بیان و گسترش این 
اندیشه ها استفاده می کند. حتی در دانشگاه هم 
واحد درسی دارند با عنوان تاریخ فردا و تاریخی 
که هنوز اتفاق نیفتاده است را تدریس می کنند و 
حاصل آن را به جهان صادر می کنند، اما ما غافل 

از آن هستیم.  
ما به هنرمنــدان خود اجــازه بالندگی در این 
حوزه ها را نمی دهیم و به همین دلیل هم نسل 
جدید ما با امام عصرش بیگانه است، درحالی که 
وظیفه ادبیات این است که نسل های بشری را با 

این گونه مسائل آشنا کند. 

 چرا نویســندگان حرفــه ای کمتر به 
حوزه نوشــتن با موضوع ادبیات مهدویت 

پرداخته اند؟ 
ببینیــد، بــرای خلق داســتان در ایــن حوزه، 
شــاخصه ای تعریف نشــده و این به دلیل عدم 
شناخت افرادی است که در رأس امور قرار دارند. 
به دلیل همین مســئله هم نویسندگان حرفه ای 
کمتر بــه این حوزه ورود پیــدا می کنند، چون 
درصورت خلق اثر به دلیل بــه روز بودنش اذیت 
می شــوند. این درحالی اســت که مقام معظم 
رهبری فرموده اند: »کرســی آزاداندیشی« و بر 
تشکیل این کرسی ها هم تأکید دارند، اما تابه حال 
برای راه اندازی این کرسی ها برنامه ریزی صورت 

نگرفته اســت و به آن توجهی هم نشــده است. 
فقط دایره خطوط قرمز نوشــتن در این حوزه و 
دایره تجربه اندوزی برای نویســندگان این حوزه 
هرروز تنگ تر می شــود. این درحالی اســت که 
در کشــور ما رباخواری به راحتی انجام می شود 
و حتی تبلیغ هم می شود. آیا نشانه های جامعه 
مهدوی این مسائل است؟ تا وقتی این مسائل در 
جامعــه ما وجود دارد، ادبیات مهدوی پا نخواهد 
گرفت و رشــد هم نخواهد کرد. نویسنده ای که 
می خواهد راجع به جامعه پیرامونش بنویســد و 
در آن، شاخصه های جامعه مهدوی را هم مدنظر 
داشته باشــد، چاره ای ندارد جز آن که به مسائل 
و مشــکلات جامعه اش نقب بزند، چون ادبیات 
مهدوی از ادبیات اجتماعی جدا نیست و نمی توان 

این دو را از هم جدا کرد. 

 چرا در میان ادبیات مهدوی هم، همین 
محدود آثار منتشرشده شعر از نثر جلوتر 

بوده است؟   
چون داستان از شعر صریح تر است. شعر با ایهام و 
دوپهلو بودن مقاصد را بیان می کند، اما در داستان 
نویسنده باید مفاهیم ذهنی اش را شفاف بیان کند 
و همین شــفافیت برای او درگیری هایی ایجاد 
می کند که او را از ورود به این حوزه و نوشــتن 
درخصوص آن منع می کند، ضمن این که به طور 
کلی شاعر بودن از نویسنده بودن راحت تر است. 

نویسنده برای نوشتن این نوع داستان ها نیاز به 
مطالعات فراوان دارد و نویســنده امروز فرصت 
تحقیق و پژوهش ندارد، چون بیشــتر دوشغله 
اســت. البته به نظر من حتی شــعر مهدوی هم 
پیشرفت چندانی نکرده و چنگی به دل نمی زند.

آنچه می خوانید

 نویســنده ای که می خواهد راجع 
به جامعه پیرامونش بنویسد و در 
آن، شاخصه های جامعه مهدوی را 
هم مدنظر داشته باشد، چاره ای 
نــدارد جــز آن کــه به مســائل و 
مشــکلات جامعه اش نقب بزند، 
چــون ادبیات مهــدوی از ادبیات 

اجتماعی جدا نیست



هنــر: نماهنــــگ 
مـــــــه«  تنا »دعو
به مناسبت آغاز امامت 
حضرت ولی عصر)عج( 
به خوانندگی حمیــد 
حامی آماده شده است 
و به زودی از رسانه های 

مختلف پخش می شــود. این نماهنگ که در خانه 
فیلم داســتانی تولید شده است و با ترسیم فضای 
اردوهای جهادی، عشق و ارادت جهادگران به امام 
زمان)عج( را به تصویر می کشــد، با حضور حمید 
حامی فیلم برداری شــده اســت. برای ساخت این 
نماهنگ، تیم تولید با حضور در روستای سر آقاسید 
از توابع شهرســتان کوهرنگ استان چهارمحال و 
بختیاری، تلاش کرده اند فضایی عینی از اردوهای 
جهادی را به تصویر بکشند. نماهنگ »دعوتنامه« به 

کارگردانی ابوذر حیدری تولید شده است.

 f دعوتنامه« برای امام زمان«
نماد شهر  ایســنا: 
شــاهرود و عنــوان 
شــهروند افتخــاری 
این شهر در همایش 
انجمن های  ســالانه 
حافظ  دوســت داران 
به شــهاب حسینی، 

بازیگر سینما و تئاتر اهدا شد. شهاب  حسینی در 
این مراسم گفت: در شرایطی که اکثریت فیلم های 
ساخت ایران، متمرکز بر پایتخت است؛ شهرهای 
متفاوتی مملو از استعداد و پتانسیل های عالی برای 
آثار سینمایی بر اساس داستان های منطقه ای وجود 
دارد که این ظرفیت تا به امروز مغفول مانده است. 
خلق آثار سینمایی بر اساس عرفان، فرهنگ و هنر 
برگرفته از عرفای نامدار همچون بایزید بسطامی و 
ابوالحسن خرقانی می تواند هویت سینمای ایران را 

به جهان بیش  از پیش معرفی کند.

شهاب حسینی شهروند شاهرود شد
ایلنــا: تمامـــــی 
سینماهای سراســــر 
کشــور امروز تعطیل 
هســتند. غلامرضــا 
فرجــی، ســخنگوی 
شورای صنفی نمایش 
گفت: براساس مصوبه 

شورا، تمامی سینماهای سراسر کشور، دوشنبه از 
صبح تا ســاعت 17 تعطیل هســتند و ساعت 17 

فعالیت خود را آغاز می کنند.
وی همچنین درباره بعضــی خبرها پیرامون ثبت 
نشدن قرارداد اکران پنج فیلمی که اخیراً از توقیف 
خارج شــده اند، گفت: هر فیلمی که پروانه نمایش 
گرفته می تواند همراه با پروانه نمایش و همچنین 
قرارداد اکران با ســالن های ســینمایی به شورای 
صنفی نمایش مراجعه کند و ما نیز موظفیم براساس 

آئین نامه قرارداد را ثبت کنیم.

سینماها  فردا تعطیل اند
سینمایی  فیلم  ایلنا: 
»عصبانی نیســــتم« 
بــه کارگردانــی رضا 
درمیشــیان سرانجام 
پس از چهارسال قرار 
اســت رنگ پــرده را 
به خــود ببیند. علی 

ســرتیپی که پخش فیلم را برعهــده دارد، گفت: 
درخواست ثبت قرارداد فیلم عصبانی نیستم را به 
شورای صنفی نمایش ارائه کرده ایم. فیلم »عصبانی 
نیستم« پروانه نمایش گرفته است و مشکلی خاصی 
برای اکران ندارد. قرارداد نمایش فیلم احتمالاً این 
هفته یا هفته آینده در شورای صنفی نمایش ثبت 
می شود. این فیلم به کارگردانی رضا درمیشیان سال 
92 ساخته شد و به دلیل اشــاره ها و حمایت های 
مســتقیمش از جریان های سیاسی آشوب طلب، 

اجازه اکران نیافته بود.

اکران »عصبانی نیستم« قطعی شد

چهره - خبر

میزان: جهانگیر الماســی، بازیگر و کارگردان تلویزیون و ســینما گفت: مردها و 
زن های شریف و با خانواده در میان جامعه بازیگران با وجود سال ها کار و تخصص 
در حال حاضر بیکار هستند، اما بازیکنان بازنشسته فوتبال که به قدر کفایت درآمد از 

این راه کسب کرده اند، وارد عرصه بازیگری که در آن تخصصی ندارند شده اند. 
پژمان جمشیدی و علی انصاریان فوتبالیســت بوده اند، کارشان بازیگری نیست و 
به خاطر ارتباطاتشان در فیلم ها بازی می کنند و همه نقش هایشان نیز شبیه به هم 

است.
این ها مســائلی است که وجود دارد و همه می دانند، اما وقتی یک نفر آن ها را بیان 
می کند، همه ناراحت می شوند و هیچ کس هم فکر نمی کند که این حرف ها به خاطر 
سرنوشت هنرمندانی است که تلاش کرده اند، عمر خود را  صرف عرصه هنر کرد ه اند 

و سرنوشت یک خانواده به آن ها بستگی دارد. 
این بازیگر با گلایه از نبود بیمه برای بازیگران خاطرنشان کرد: بسیاری از بچه های 

تئاتر و سینما بیمه ندارند، باید مدیران برای اصلاح این وضعیت فکری کنند.

سینما

انتقاد صریح الماسی از 
بازیگری فوتبالیست ها

فارس: سیدکمال طباطبایی، تهیه کننده برنامه »عبدی شو« گفت: قرار است اکبر 
عبدی به عنوان مجری با مهمان های این برنامه گفت وگو  کند. این برنامه که هنوز نام 
مشخصی برایش درنظر نگرفته ایم، برنامه ای تاک شو و خودمانی است و موضوعات 

مختلفی دارد. 
همچنین هنوز ساختار کلی برنامه مشخص نشده، اما هرآنچه فکرش را بکنید ممکن 

است در برنامه وجود داشته باشد و هیچ محدودیتی از این بابت نداریم.
وی در پاســخ به این سؤال که با توجه به اوضاع جسمانی اکبر عبدی، این هنرمند 
توانایی اجرای این برنامه را در شب های متمادی دارد یا خیر؟ نیز توضیح داد: من تا 
الان هیچ گونه علائمی مبنی بر کسالت در او ندیدم و خیلی هم قبراق و سرحال است 
و چندی پیش هم در نمایشــی به مدت چندین ماه، هرشب بازی می کرد. الان هم 
مشغول بازی در یک فیلم سینمایی است که با پایان دکورسازی، به ما ملحق خواهد 
شد. ما در این برنامه به مسائل فرهنگی و اجتماعی اشاره می کنیم که همه این ها در 

قالب فضایی مفرح و شاد بیان می شود.

تلویزیون

»اکبر عبدی« 
سرحال و قبراق است
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پیگیری خبر

 هنر/ محمدعلی میرزایی  »رسول نجفیان« 
هنرمندی اســت که در عرصه هــای مختلف و 
گوناگونی حضوری جدی و مؤثر داشته است. در 
شعر، موسیقی، نمایش، سینما و تلویزیون، همه 
ما آثاری خاطره انگیز با حضور او به یاد داریم. او 
که درطول دوران فعالیت خود با کارگردان های 
بزرگی کار کرده است و خود نیز تجربه کارگردانی 
دارد، این روزها بیشــتر به اجــرای نمایش های 
آیینی و سنتی برگرفته از »شاهنامه فردوسی« 

می پردازد. در این زمینه با او هم کلام شده ایم:

 این روزها شــما را کمتــر در تلویزیون 
می بینیم، مشغول چه کارهایی هستید؟

بله، درســت اســت. بنده در ســال گذشته 3 
کار نمایشی داشــتم، اما در صداوسیما فعالیت 
خاصی نداشتم. البته این روزها درحال کار برای 
ســازمان صداوسیما هستم، چون در حال حاضر 
مشــغول ایفای نقش در سریال »از یاد رفته ها« 
به کارگردانی بهرام بهرامیان برای پخش در شبکه 
5 سیما هســتم. ازطرف دیگر هم برای بازی در 
نمایش »بنگاه تئاترال« به کارگردانی آقای  هادی 
مرزبان مشغول تمرینیم. انشاءالله در ماه های آتی 
این نمایش روی صحنه خواهد رفت. سال گذشته 
هم در نمایشی به نام »دوران خوش بازنشستگی« 
به مدت 60 دقیقه مونولوگ داشتم و با خود گفتم 
که شــاید با بازی کردن در این نمایش بتوانم به 

شهدای والامقام ادای دینی کرده باشم.
بنده می خواهم از شما اجازه بگیرم که یک خبر 
درخصوص »زال و سیمرغ« بدهم و آن این است 
که پیش تولید آن را با هزینه شــخصی شــروع 
کرده ام و طراحی دکور و لباس آن انجام شــده 
اســت. البته اخبار بعدی درباره آن اطلاع رسانی 

خواهد شد. 

 این روزها فعالیت هنرمندانی که بتوانند 
کنند  عرضه  آثــاری  تخصصی  به صورت 
بسیار  باشد،  ایرانی  هویت  بازگوکننده  که 
کم رنگ شده است، ولی شما همیشه جزو 
هنرمندانی بوده اید که آثار ارزشمندی در 

این زمینه داشته اید. به نظر شما برای جبران 
این نقیصه و این که بتوان آثاری را با این نگاه 

در قالب رسانه ملی آورد، چه باید کرد؟
برای این موضوعی که شما گفتید خیلی متأسفم، 
چراکه این آثار هنری به خصوص شاهنامه، بخشی 
از هویت ملی ماســت و باید از آن ها بهره ببریم. 
شاهنامه علاوه بر این که برای ما حکمت و فرزانگی 
به ارمغان می آورد، برای تمام جهان دارای اهمیت 
زیادی است، در نتیجه نیاز به آن روزبه روز دیده 
می شــود. هرچقدر زمان می گذرد، جهانیان به 
حکمت و اندیشه مستتر در آن بیشتر پی می برند. 
من پیگیری این موضوع را ضرورت دانســتم و 
ســعی کردم نمایش های مختلفی را با محوریت 
این منابع فرهنگی ارزشمند به روی صحنه ببرم 
و در همین تریبون می گویم که متأســفانه این 

موضوع در صداوسیما هیچ جایگاهی ندارد.

 پس درواقــع معتقدید که صحنه تئاتر 
نسبت به قاب رسانه ملی برای ارائه چنین 

آثاری مناسب تر است؟
بله، کاملاً با این نظرتان موافقم، به این دلیل که 
هنرمندان در این حوزه در عرصه تئاتر بیشــتر 
فعالیت می کنند. اگرچه در وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی  و مرکز هنرهای نمایشی، بودجه مناسبی 
برای این امر تخصیص داده نشــده اســت، اما 
می توان با صراحت گفت که فعالیت هنرمندان در 
این حوزه پررنگ است. در عین حال شهرداری هم 
کمک های مناسبی در این  زمینه به بنده ارائه کرد 
و با همیاری دوستان، اجراهای زیادی از شاهنامه 
در فرهنگسراهای مختلف داشتم. کاری که برای 
اجرای شاهنامه انجام می دهیم، به بودجه زیادی 
نیاز دارد و هزینه بزرگی لازم دارد، در نتیجه ما در 
تکاپوی آن هستیم که بودجه این امر فراهم شود 
تا بتوانیم فعالیت خوبی در این حوزه داشته باشیم 
که حتی این موضوع را به خانه های مردم ببریم 
تا جوانان و خانواده ها این اجراها را در منازل خود 
نظاره گر باشند. کار کردن در این محوریت یک 
نوع ترویج صلح برای همگان است که باید برای 
ترویج آن کار شــود. دنیا دربرابر مولانا، سعدی و 

فردوسی سر تعظیم فرود آورده وحیف است که 
ما از این موضوع غافل باشیم و جوانان ما اطلاعی 
از این سرمایه بزرگ فرهنگی نداشته باشند و آن 

را از بیگانه بطلبند.
اگر ما مدتی غذایی نخوریم، مریض می شــویم؛ 
همان طورکه ما به غذا و آب نیاز داریم، به تغذیه 
فرهنگی هم نیاز داریم. مهم ترین موضوع بشریت، 
مسئله فرهنگی اســت و در حال حاضر، جامعه 
امــروز ما نیاز مبرم به این امــر دارد. اگر تغذیه 
فرهنگی در جامعه ای نباشد، آن جامعه با وجود 
همه امکانات و ثروت ها سقوط می کند. پس باید 
از فرهنگ و هنــر به خوبی بهره ببریم تا بتوانیم 

برای نسل های بعدی هم اثری به جا بگذاریم.

 بعــد از انقاب اســامی  شــما جزو 
هنرمندانی هستید که برای مردم ماندگار 
شــده اید و با آثار شما ارتباط خوبی برقرار 
کرده اند؛ ازجمله قطعه »عجب رسمیه« که 
در حافظه مردم ماندگار شده است. با توجه 
را  فعالیت تان، خودتان  تنوع حوزه های  به 
در کدام یک از شــاخه های هنری موفق تر 

می دانید؟
این که نظر لطف شــما نســبت به بنده است. 
این هم لطف الهی بوده که من یک شــعری را 
ســرودم، آهنگی برای آن ســاختم و درنهایت 
خواندم و استقبال خوبی بین تمام مردم داشت. 
این اســتقبال تماماً به دلیل تأثیر ادبیات اســت 
که اهمیت آن را خدمت شــما عرض کردم. اگر 
قرار باشــد یک حوزه را انتخــاب کنم، واقعاً من 
کارگردانی را انتخاب می کنم، چون می توان همه 
این بخش هــا و فعالیت ها را در کارگردانی جمع 

کرد. 
این را هم بگویم که خود بنده اگر مدتی بازیگری 
انجــام می دهم، ناخودآگاه دلم برای موســیقی 
تنگ می شــود. یک لوح موســیقی هم از آثار 
خودم انتخاب و اجرا کرده ام که انشــاءالله روانه 
بازار خواهد شــد. ولی من کارگردانی سینما را 
می پســندم، به این دلیل که فیلمی  را هم قبل 
از انقلاب کارگردانی کردم که در آسیا برنده شد.

مسئولان انجمن در پاسخ به خبرنگار قدس: 
خبر انحال انجمن سینمای انقاب 

و دفاع مقدس را تأیید نمی کنیم
 هنر/ تکتم بهاردوســت  مدتی است که با تغییر مدیریت در بنیاد 
فرهنگی روایت، انجمن های تحت پوشش بنیاد به سمت کوچک سازی 
می روند و به گروه تبدیل می شوند. این کوچک سازی در موارد مختلف از 
جمله هنرهای تجسمی  و عکس رخ داده است اما درباره انجمن سینمای 
انقلاب و دفاع مقدس شرایط متفاوت است گذشته از سابقه این انجمن 
که سن و سالی نزدیک به انقلاب داشته تغییر ماهیت آن با اما و اگرهای 
متعددی مواجه اســت آنهم با وجود پیروزیهای اخیر جبهه مقاومت که 
به نظر می آید نیاز بیش از پیش به ســاخت آثــاری در جبهه مقاومت 
احساس می شود. دیروز خبرگزاری فارس از مطرح شدن گمانه زنی هایی 

درخصوص انحلال انجمن سینمای انقلاب و دفاع مقدس خبر داد.  
یکی از نگرانی های مهمی که درصورت تحقق این خبر مطرح می شــود، 
تشــدید روند رو به نزول ساخت فیلم های جدید در حوزه دفاع مقدس 
اســت. چرا که ســینمای انقلاب و دفاع مقدس اعم از ســریال و فیلم 
ســینمایی، به دلیل نیازمندی به جلوه های ویژه و صحنه های انفجار و 
استفاده از وسایل جنگی، در هر محلی قابل تصویربرداری نیست و باید 
در مجموعه شهرک دفاع مقدس که  زیرمجموعه های انجمن سینمای 
انقلاب و دفاع مقدس به شــمار می آید، ساخته شــود و از طرف دیگر 

ساخت این گونه فیلم ها به بودجه و امکانات ویژه نیاز دارد. 
از طرف دیگر انجمن سینمای انقلاب و دفاع مقدس در طی این سال ها 
با برگزاری جشنواره  فیلم مقاومت که به یک برند ویژه و مهم در سینمای 
کشور تبدیل شده است، توانسته است مجموعه ای منسجم و متشکل را 
ایجاد کند و در مطرح شدن استعدادهای هنری و سینمایی در حوزه دفاع 
مقدس نقش مهمی ایفا کرده است و مشخص نیست در صورت انحلال 

انجمن، کدام بخش متولی این رویداد مهم خواهد شد. 
نکته مهمی که در خبرخبرگزاری فارس به آن توجه شده است، این است 
که حذف و انحلال انجمن ســینمای انقلاب و دفاع مقدس در مقطعی 
که پایه های حکومت داعش فروریخته اســت، می تواند در ساخت آثار و 
تولیدات مرتبط با جبهه مقاومت اســلامی اخلال ایجاد کند و امروز نیاز 
کشــور، بیش از پیش به تولید آثار در این حوزه است و اتفاقاً باید بیش 
از پیش به اهمیت و نقش انجمنی مانند انجمن سینمای انقلاب و دفاع 

مقدس توجه شود. 

 بودن انجمن همیشه از نبودنش بهتر است
برای مطلع شدن از چند و چون این تصمیم و صحت این خبر، خبرنگار ما 
با یک مقام آگاه در انجمن سینمای انقلاب تماس گرفت و وی با تکذیب 
این خبر، گفت: این اخبار بر اساس شنیده ها و گمانه زنی ها و تغییراتی که 
در کلیت بنیاد روایت صورت گرفته، مطرح شده است ولی هیچ چیز به 
صورت رسمی  به ما ابلاغ نشده است و این خبر به هیچ وجه از طرف ما 

تأیید نمی شود.
درهمین رابطه محمدرضا شرف الدین مدیرعامل اسبق انجمن سینمای 
انقلاب و دفاع مقدس و تهیه کننده ســینمای دفاع مقدس ضمن ابراز 
بی اطلاعی از صحت این خبر گفت: به هر شــکل اگر یک چنین اتفاقی 
هم بیفتد، این دیگر از اختیارات مدیریت اســت که این فعالیت ها بنا بر 
صلاح دید آقایان محدودتر و ساختار سازمان، کوچک تر شود ولی به هر 
جهت انجمن سینمای انقلاب در رشد و ادامه سینمای دفاع مقدس بسیار 
تأثیرگذار بوده است حتی اگر این تأثیر، خیلی فراگیر و مطلوب نبوده است 
ولی بالاخره این انجمن در هر زمینه ای که لازم بوده است، ورود پیدا کرده 
و کارنامه مشخص و مستندی دارد.وی اضافه کرد: به هر شکل و به نظر 
من بودن و وجود این انجمن در هر شرایطی، از نبودنش مفید تر است و 

من در اینجا با سربلندی از گذشته این انجمن دفاع می کنم.

آغاز یک برنامه سینمایی جدید در تلویزیون
شبکه نمایش: برنامه »سینما گونه« در شبکه نمایش قرار است نگاهی 
متفاوت به گونه های مختلف ســینمایی داشته باشد. »سینما گونه« در 
آذر ماه در جدول پخش برنامه های شــبکه نمایش قرار خواهد گرفت و 
به معرفی و تشریح گونه های پرطرفدار و بحث برانگیز فیلم مانند وحشت، 
علمی ـ تخیلی، فانتزی، دلهره یا مهیج، پلیسی، جنایی و دیگر گونه های 
فراگیر فیلم خواهد پرداخت. مجری برنامه دکتر محمد شهبا ومیهمانان 

جمعی از فیلمسازان و منتقدان صاحب نظر در این زمینه هستند.

خبر

با رسول نجفیان درباره استفاده از منابع فرهنگی در تولید آثار هنری

جامعه ما به تغذیه فرهنگی نیاز دارد

هرچقدر زمان می گذرد، جهانیان 
به حکمت و اندیشــه مستتر در 
شاهنامه بیشــتر پی می برند، من 
ســعی کردم نمایش های مختلفی 
را با محوریت این منابع فرهنگی 

ارزشمند به روی صحنه ببرم

آنچه می خوانید
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خط هشدار

خط خبر

 كلاهبردارى هاى كارتى
از نيمه شب تا روز تعطيل

ايرنــا: يك كارشــناس حقوق 
ســايبرى گفت: بيشتر جرايم از 
نوع كلاهبردارى كارت به كارت 
در نيمه هــاى شــب و روزهاى 

تعطيل انجام مى شود.
عليرضــا طباطبايــى در مورد 
تحقــق  در  قربانيــان  نقــش 
كلاهبردارى هاى كارت به كارت، 
افزود: از جمله جرائمى كه طى 

چند سال اخير رشــد قابل توجهى داشته و عليرغم هشدارهاى دستگاه هاى 
پليسى و قضايى همچنان در كشور قربانى مى گيرد كلاهبردارى هايى موسوم به 

كلاهبردارى كارت به كارت است.
وى با بيان اينكه جرمى كه به طور قطع و يقين صرفاً بر اثر بى توجهى قربانى 
و شــايد بهتر بتوان گفت در اثر طمع قربانــى رخ مى دهد، گفت: در اين نوع 
كلاهبردارى شخص مرتكب طى تماس تلفنى با قربانى و بيان داستانى خيالى 
مبنى بر برنده شــدن شما در قرعه كشى يا فلان مسابقه مشهور صدا و سيما 
و يا خريد عمده از شــخص قربانى  كه فروشنده محصول است به گونه اى او را 
اغوا مى كند كه فرصت فكر كردن از قربانى را گرفته و وى را به سمت دستگاه 

عابر بانك مى كشاند.
اين كارشناس حقوق سايبرى اظهار داشت: در مقابل دستگاه عابر بانك اتفاقى 
كه رخ مى دهد صدور دســتوراتى از جانب شــخص كلاهبردار مبنى بر زدن 
دكمه هاى عددى عابربانك به بهانه بررسى موجودى و يا اخذ آخرين تراكنش 
است چرا كه شخص كلاهبردار مدعى واريز وجه جايزه به حساب قربانى است 

و قربانى بيچاره نيز منكر واريز شدن اين وجه است.
طباطبايى افزود: در نهايت آنچه كــه رخ مى دهد و در نتيجه زدن كليدهاى 
عابربانك صورت مى گيرد تعيين رمز دوم بر اساس نظر شخص كلاهبردار براى 
كارت بانكى قربانى است و پس از بحث و جدل كلاهبردار و قربانى مبنى بر عدم 
واريز وجه جايزه شخص كلاهبردار تماس را قطع كرده و قربانى هم همچنان 
در آرزوى دريافت اين جايزه منتظر مى ماند، غافل از اينكه شخص كلاهبردار 
در اين تماس تلفنى ابتدا شماره كارت و مشخصات كارت را از قربانى گرفته و 
سپس با كشاندن وى به كنار عابر بانك يا مبلغى را از حساب وى برداشت كرده 

يا رمز دوم كارت وى را با نظر خود ايجاد كرده و يا تغيير داده است.
وى اضافه كرد: هم اكنون نوبت شخص كلاهبردار است كه اقدام به خالى كردن 
حســاب قربانى كند اين اقدام با سرعتى بسيار زياد و اكثراً در نيمه شب و يا 
روزهاى تعطيل صورت مى گيرد چرا كه در اين زمان ها شعبات بانك ها تعطيل 
بوده و عملاً كارى از دســت قربانى بيچاره برنمى آيد و صرفاً وى بايد شــاهد 

برداشت پول از حساب خود باشد.
وى ادامه داد: شــخص كلاهبردار نيز در اين مدت تا سقف ممكن وجه نقد به 
حساب خود يا حساب نزديكانش واريز كرده و مابقى وجوه موجود در حساب 
قربانى را به خريد اينترنتى اختصاص داده اســت. بررســى ها نشان مى دهد 
كلاهبرداران در اين روش لايه هاى مختلفى را براى انتقال پول به حساب اصلى 
ايجاد كرده اند تا پليس و دســتگاه قضايى در رســيدن به مجرم اصلى دچار 
مشكل شوند به عنوان مثال پولى كه از حساب قربانى برداشت مى شود ممكن 
اســت حتى در 5 يا 6 حساب ديگر وارد شده و سپس از آن ها به حساب هاى 

اصلى واريز شود.
طباطبايى افزود: در بســيارى از موارد مشاهده شده است كه شخص مجرم از 
اشخاص سابقه دار بوده و در حال حاضر نيز زندانى است حتى بعضا ديده شده 
كه پس از شناســايى وى نامبرده به دادگاه احضار و با بيان اينكه وجهى براى 
بازپرداخت ندارم مجدداً ب ه زندان برگشت داده شده است و شخص قربانى نيز 

هيچ ابزارى براى بازپس گيرى پول خود نخواهد داشت.
وى تأكيد كرد: در اين گونه موارد مهمترين و اصلى ترين اقدام قربانى سرعت 
عمل اســت كه مى تواند در صورت انجام به موقع و صحيح ميزان خسارت را 
به حداقل ممكن برساند. نحوه طرح دعوا و اينكه به چه طريقى اقدام حقوقى 
و كيفرى براى بازپس گيرى وجه صورت گيرد نيز يكى از نكات حايز اهميت 
اســت چرا كه آنچه در اين دعوا اهميت دارد و مطلوب شــخص قربانى است 

بازپس گيرى وجوه به يغما رفته خود در كمترين زمان ممكن است.
اين كارشناس حقوق سايبرى افزود: اما بر اساس جمله معروف پيشگيرى بهتر 
از درمان است مهمترين اقدام براى جلوگيرى از وقوع اين جرم و گرفتار شدن 
در دام مجرمين انجام اقدامات پيشگيرانه است به همين منظور رعايت نكاتى در 
اين زمينه توصيه مى شود از جمله اينكه بايد دقت كرد وقتى شما در مسابقه اى 

شركت نكرده ايد جايزه اى به شما تعلق نمى گيرد.
طباطبايى افزود: توجه داشــته باشيد هيچكس جايزه شما را بصورت تلفنى 
براى شما واريز نمى كند بلكه پرداخت وجه جايزه نياز به شناسايى شما دارد، 
توجه كنيد كســى از تلفن همراه براى پرداخت جايزه به شما اقدام نمى كند، 
پس دقت كنيد اگر از تلفن همراه با شــما تماس گرفتند و اظهار داشتند كه 
برنده جايزه شده ايد و تلاش داشتند اطلاعات كارت شما را بگيرند يا به سمت 
دستگاه عابر بانك هدايت كنند شك نكنيد در حال تبديل شدن به يك قربانى 

كلاهبردارى هستيد.

شناسايى و دستگيرى عاملان درگيرى 
با قهرمان ژيمناستيك

پليس:  فرمانده نيروى انتظامى شهرســتان رشت از شناسايى و دستگيرى 
عاملان درگيرى با قهرمان گيلانى ژيمناستيك خبر داد.

ســرهنگ رحيم شعبانى گفت: در پى اعلام شكايت يكى از قهرمانان ورزشى 
ژيمناستيك عليه اشخاصى ناشناس مبنى بر ايراد ضرب و جرح او در اول آذرماه 
جارى هنگام خروجش از سالن ژيمناستيك ورزشگاه عضدى رشت، موضوع به 

صورت ويژه در دستور كار ماموران انتظامى قرار گرفت.
وى با بيان اينكه با تحقيقات پليسى عاملان درگيرى كه 16 و 17 ساله بودند، 
بلافاصله شناسايى و دستگير شدند، افزود: علت درگيرى با فرد مضروب، مسائل 

شخصى بوده است.
فرمانده انتظامى رشت با اعلام اينكه فرد مصدوم به صورت سطحى مجروح شده 
و پس از مداوا حال عمومى او مساعد است، اضافه كرد: متهمان با تشكيل پرونده 

جهت سير مراحل قانونى به مقام قضايى معرفى شدند.
آرمين وطن خواه قهرمان گيلانى ژيمناستيك جهان، با سلاح سرد مورد حمله 
افراد ناشــناس قرار گرفت و از ناحيه صورت، فك و دست راست آسيب ديد و 

راهى بيمارستان شد. 
وطن خواه ماه گذشته در رقابت هاى ژيمناستيك هنرى قهرمانى جهان كه در 
لهستان برگزار شده بود، توانست اولين مدال طلاى جهانى تاريخ ژيمناستيك 

ايران را كسب كند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

خط قرمز- ليلاطاهرى: پرونده جســد راز آلود در جاده 
چالوس درحالى به دادگاه رسيد كه متهم پرونده اعتراف 
كرده مقتول را با اســلحه كمــرى و در يك انتقام گيرى 
خانوادگى به قتل رسانده است و خودش را براى هر گونه 

مجازاتى كه قانون در نظر بگيرد آماده كرده است. 
رســيدگى به اين پرونده زمانى آغاز شد كه خانواده اى در 
زمينه فقدان فرزندشان شكايتى را به مأموران پليس آگاهى 
ارائه كردند. پدر و مادر رضا با حضور در اداره پليس آگاهى 
مدعى شدند پسر 30 ساله آن ها در نهايت صحت و سلامت 
براى ديدن دوســتش از خانه خارج شده و ديگر برنگشته 
است.  با ثبت اين شكايت به دستور بازپرس كشيك وقت 
تحقيق براى رد يابى مرد 30 ســاله بــه كارآگاهان اداره 
پليس آگاهى واگذار شد. كارآگاهان در نخستين مرحله از 
تحقيقات پليسى به تحقيق از خانواده مرد جوان پرداختند. 
پــدر و مادر و خواهر و برادرهاى رضا ادعا مى كردند كه او 
پسر آرامى بوده كه با كسى هم دعوا ومشكل مالى نداشته 
است و اصلا معلوم نيســت كه چرا از خانه ناپديد شده و 

خبرى هم از او در دست نيست. 
*ماجراى روز سرنوشت

مادر مرد گمشــده به مأموران گفت: رضا دو ساعت زودتر 
از زمان هــر روز به خانه آمده بود. علت را كه پرســيدم 
گفت:بايد جايى برود. دوش گرفت و لباس هايش را عوض 

كرد دو بار هم گوشــى تلفن همراهش زنگ خورد كه هر 
دو بار آن را جواب داد. بعد هم از خانه بيرون رفت و ديگر 

هيچ وقت باز نگشت.
با توجه به حساســيت موضوع پرونده كارآگاهان پليس در 
گام دوم از تحقيقات پليسى با دستور قضايى ليست آخرين 
تماس هاى تلفنى مرد جوان را مورد بررســى قرار دادند و 
سرانجام موفق شدند آخرين فردى را كه با رضا تماس گرفته 
و با او قرار گذاشته است را شناسايى كنند. متهم با هويت 
ياسين زمانيكه در برابر مأموران انتظامى قرار گرفت بدون 
مقاومت به قتل رضا اعتراف كرد و گفت: با رضا مدت ها بود 
كه به خاطر ارتباط تلفنى و پيامكى كه با همســرم داشت 
اختلاف داشتم. بارها شماره تماس همسرم را عوض كردم. 
اما او باز هم براى همســرم مزاحمت ايجاد مى كرد و وى را 
به جدا شدن از من و ازدواج با خودش ترغيب مى كرد. روز 
حادثه با هم قرار گذاشــتيم كه مردانه درباره اين موضوع 
صحبت كنيم. اما در جريان گفت و گو با هم درگير شديم و 
من با استفاده از اسلحه اى كه از قبل آن را تهيه كرده بودم 

رضا را به قتل رسانده و از محل حادثه متوارى شدم. 
*كشف جسد با راهنمايى قاتل 

در ادامه مأموران جسد را به پزشكى قانونى تحويل دادند و 
با دستور قضائى جسد تحت بررسى هاى دقيقى قرار گرفت 
و مشخص شد قاتل، متوفى را با كمك اسلحه كلت به قتل 

رسانده است. در ادامه روند رسيدگى به اين پرونده متهم 
به قتل براى بيان آخرين دفاعيات در برابر بازپرس شعبه 
قرار گرفت و پس از متوجه شدن اتهامش در دفاع از خود 
گفت: رضا براى همسرم ايجاد مزاحمت مى كرد بارها به او 
تذكر دادم كه پايش را از زندگى من بيرون بكشــد. دو بار 
محل زندگى مان را تغيير داديم. چندين بار همســرم را 
كتك زدم. اما باز هم رضا دســت بردار نبود و همچنان به 
مزاحمت هايش ادامه مى داد. او همسرم را تحريك مى كرد 
كه از من طلاق بگيرد. و به او اميدوارى داده بود در صورت 
جدا شدن حتما با او ازدواج خواهد كرد. چندين بار با رضا 
حرف زدم  و به او هشــدار دادم اما او هر بار قول مى داد كه 
دست از مزاحمت هايش بردارد تا اينكه يك روز از طريق 
همسايه ها متوجه شدم زمانى كه براى مأموريت به خارج 
از تهــران رفته بودم رضا به در خانه ما مراجعه كرده قصد 
داشته با زور وارد خانه شود كه همسايه ها متوجه شده اند و 

او هم پا به فرار گذاشته است. 
*جزييات روز حادثه

ياسين در ادامه اظهاراتش به مأموران گفت: روز حادثه با 
رضا قرار ملاقات گذاشتم. به همسرم گفتم به او بگويد كه 
ياســين به طلاق راضى شده است. اما بايد قبل از جدايى 
با تو صحبت كند. با اين پيام رضا راضى شــد كه به خانه 
ما بيايد. وقتى وارد خانه شــد كمى با او صحبت كردم و 
نصيحتش كردم. او باز هم متنبه نشــد و ابراز پشيمانى 
نكرد اما اين بار دســت به كار شدم و با ماده بيهوشى كه 
داشتم دستمالى را آغشته كردم و روى دهانش گذاشتم. 
يك تفنــگ نيز از قبل تهيــه كرده بــودم و او را داخل 
ماشين گذاشتم و رضا را به داخل ماشينم انتقالش دادم. 
نمى خواستم او را بكشم و ماده بيهوشى خيلى كم اثر بود 
رضــا دايم به هوش مى آمد و بــاز از حال مى رفت. زمانى 
كه بيهوش بود با كلت كمرى همراهم، گلوله اى به سمت 
مغزش شليك كردم در حالى كه او را روى صندلى شاگرد 
خوابانده بودم. در ادامه به ســمت چالوس رفتم و جسد را 
همان حوالى انداختم و با همسرم تماس گرفتم تا به كمك 
من بيايد كه از شر جسد خلاص بشوم. همسرم نمى دانست 
كه چه بلايى ســر رضا آورده ام. جسد را خودم به خارج از 

شهر بردم و دفنش كردم. 
زمانى كه متهم در جايگاه قرار گرفت با توجه به درخواست 
قصاص اولياى دم از خــودش دفاع كرد و گفت با اعتقاد 
به مهدورالدم بودن مقتول اين كار را انجام داده اســت و 
اگر مقتول دست از سر همسرش برمى داشت هيچ وقت او 

دست به چنين كارى نمى زد.

قتل در بيهوشى، پايان زندگى جوان مزاحم

دزدان به در و ديوار خانه 
متوفى هم رحم نكردند

خط قرمز: گرداننده 
علاوه  كــه  بانــدى 
امــوال  برســرقت 
يك  مسكونى  منزل 
متوفــى درو پنجره 
و هرچه  و شيرآلات 
كه قابــل فروش بود 
را برده بودند توسط 

پليس مشهد شناسايى و دستگير شدند.
فرمانده انتظامى شهرستان مشهد گفت: جوان 33ساله اى 
كه متادون مصرف مى كند پس از مرگ يك شــهروند، 
خانه مســكونى خالى از سكنه اين فرد را از 3سال قبل 

براى سرقت نشان كرد.
ســرهنگ محمد بوســتانى افزود: اين جوان معتاد و 
همدستانش با ورود به خانه در چند مرحله تمام وسايل 
را به سرقت بردند. وى خاطر نشان كرد: متهمان كه به 
قول معروف چيزى براى ســرقت پيدا نمى كردند نقشه 
ديگرى كشيدند. آن ها به جان در و ديوار خانه افتادند و 
در و پنجره ها، سيم هاى برق و كليد و پريزها و شيرآلات 

را از جا در آورده و با خود بردند.
سرهنگ بوستانى گفت: متهم اصلى پرونده در آخرين 
مرحله سرگرم كندن درو پنجره زيرزمين خانه بود كه 
پسر صاحبخانه ضمن سركشى به خانه پدر مرحومش 

متوجه موضوع شد و با پليس 110 تماس گرفت.
وى تصريح كرد: مأموران كلانترى شــهيد هاشمى نژاد 
بلافاصله در محل حاضر و متهم 33ســاله را دستگير 
كردند. تحقيقات پرونده براى دســتگيرى ديگر اعضاى 
باند و كشف ســرقت هاى انجام شده توسط آن ها ادامه 

دارد.

عكس بردارى از بيمار 
در اتاق «MRI» حادثه ساز شد

 MRI تســنيم: عكس بردارى از مردى بيمار در اتاق
بيمارستان لقمان الدوله منجر به بروز حادثه شد.

ســاعت 10:30 صبح دوم آذر ماه مسئولان بيمارستان 
لقمان الدوله در تماس با ســامانه 125 از آتش نشــانان 

كمك  درخواســت 
كردنــد كه بى درنگ 
ســتاد  هماهنگى  با 
ايــن  فرماندهــى 
سازمان، گروه امداد و 
نجات يك آتش نشانى 
بيمارســتان  اين  به 

اعزام شدند.
حميد ميرزاقلى؛ افسر 

آماده منطقه پنج سازمان آتش نشانى تهران كه به اتفاق 
نيروهاى عملياتى در محل حادثه حاضر شده بود، درباره 
جزئيات اين حادثه اظهار كرد: خدمه بيمارســتان، مرد 
بيمارى را كه پايش شكســته بود به قصد عكسبردارى 
از پاى وى به اتــاق MRI منتقل كردند و بدون توجه 
به وزنه دو كيلويى كه براى تعادل پاى آسيب ديده اين 
بيمار استفاده شــده بود، او را بر روى تخت مخصوص 

دستگاه قرار دادند.
وى افزود: در پى اين كار، ناگهان وزنه دو كيلويى كه بر 
روى تخت بيمار قرار داشت، با قدرت تمام به داخل تونل 
دستگاه MRI كشيده، منجر به از كار افتادن دستگاه شد 
و به رغم تلاش متصديان دستگاه براى بيرون كشيدن 

وزنه، اين كار آنان هيچ نتيجه اى نداد.
اين افسر آماده آتش نشانى تصريح كرد: به دنبال تقاضاى 
كمك مسئولان بيمارستان از آتش نشانى، بلافاصله گروه 
امداد و نجات يك سازمان در بيمارستان حضور يافته و 

پس از بررسى هاى اوليه، عمليات خود را آغاز كردند.
وى با اشاره به اين كه اين عمليات بالغ بر سه ساعت به 
طول انجاميد، خاطرنشان كرد: نجاتگران آتش نشانى پس 
از ايمن سازى محل، با تكنيك كار با طناب و قرقره هاى 
متعدد سرانجام موفق شدند وزنه دو كيلويى را بدون هيچ 

گونه خسارتى از درون دستگاه بيرون آورند.
مسئولان بيمارستان در پايان اين عمليات ضمن اظهار 
تشــكر از تلاش آتش نشانان، اعلام كردند كه اگر تلاش 
امدادگران آتش نشانى نبود، تعمير و بازسازى اين دستگاه 

گران قيمت بالغ بر 2 ميليارد ريال هزينه در پى داشت.

مرگ زن 50 ساله 
بر اثر برق گرفتگى 

خط قرمز: خانمى 50 ســاله در شهرستان تايباد بر اثر 
برق گرفتگى جان خود را از دست داد.

سرهنگ حســن ناگهانى، فرمانده انتظامى شهرستان 
تايبــاد گفــت: ظهر روز گذشــته در پى اعــلام مركز 
فوريت هاى پليسى 110 مبنى بر مرگ مشكوك خانم 
ميانسال در بيمارستان خاتم الانبيا(ص)شهرستان تايباد 
بلافاصله مأموران گشــت كلانترى 11 براى بررســى 

موضوع به محل اعزام شدند.
 وى افزود: در بررســى هاى به عمل آمده مشخص شد 
خانمى 50 ساله بر اثر برق گرفتگى و جراحات وارده با 

وجود تلاش تيم پزشكى فوت كرده است.
 وى تصريح كرد: در تحقيقــات ميدانى از محل حادثه 
مشخص شد كه متوفى در حال پهن كردن لباس روى 
بند داخل حياط منزل بود كه دســتش به ســيم برق 

فرسوده برخورد و دچار برق گرفتگى شده است. 
 سرهنگ ناگهانى خاطرنشان كرد: پرونده قضايى تشكيل 

و جسد متوفى به سردخانه منتقل شد.

4 كشته و 2مصدوم به دليل 
سقوط پرايد در كانال آب

فارس: سخنگوى ســازمان اورژانس كشور با اشاره به 
ســقوط پرايد در كانــال آب در اردبيل گفت: دراثر اين 

حادثه 4 نفر كشته و 2 نفرمصدوم شدند.
مجتبى خالدى، ســخنگوى ســازمان اورژانس كشور 
در ارتباط با ســقوط پرايــد در كانــال آب در اردبيل 
اظهارداشت: اين حادثه ساعت 35 دقيقه بامداد ديروز در 
بيله سوار حوالى جعفر آباد اردبيل به وقوع پيوسته است.
وى افزود: متاســفانه 4 نفر در دم جان خود را از دست 
دادند و 2 نفر توســط نيروهاى اورژانس به نزديك ترين 

مركز درمانى انتقال يافتند.

خط شهرستان ها

 گرداننده 
علاوه  كــه  بانــدى 
امــوال  برســرقت 
يك  مسكونى  منزل 
متوفــى درو پنجره 
و هرچه  و شيرآلات 
كه قابــل فروش بود 
را برده بودند توسط 

كمك  درخواســت 
كردنــد كه بى درنگ 
ســتاد  هماهنگى  با 
ايــن  فرماندهــى 
سازمان، گروه امداد و 
نجات يك آتش نشانى 
بيمارســتان  اين  به 

خط قرمز- ســعيد كوشافر: مردى كه با 
شــيادى توانســته بود كلاه 18 شهروند در 
سراسر كشور را برداشته و 20 ميليارد ريال به 
جيب بزند توسط پليس فتا خراسان رضوى 

شناسايى و دستگير شد.
به گزارش خبرنگار ما ماجــرا از جايى آغاز 
شد كه اين مرد شــياد اقدام به تبليغات در 
فضاى مجازى كرد و وعده كسب درآمد آسان 
و راحت از طريق اينترنت را به كســانى داد 
كه از آموزش هاى وى بهره مند شوند. اين در 
حالى بــود كه در پس اين تبليغات فريبنده 
هيچ راهكار واقعى وجود نداشت و هدف تنها 

خالى كردن جيب افراد ساده لوح بود.
ماجرا زمانى وارد فاز پليس شد كه يك مرد 
جوان به دادگســترى مشهد مراجعه كرده و 

عليه اين مرد شياد شكايت كرد.
سردار قادر كريمى، فرمانده انتظامى خراسان 
رضوى در گفت وگو با خبرنگار ما به شرح اين 
شــكايت پرداخت و اظهار داشت: جوانى كه 
مورد كلاهبردارى قرار گرفته و اقدام به طرح 
شكايت در دادگسترى مشهد كرده بود همراه 
با مرجوعه قضايى راهى پليس فتا شد وعنوان 
كرد كه فردى تحت پوشش آموزش راه هاى 
تخصصى كســب درآمد اقدام به شيادى و 
كلاهبردارى از شــهروندان مى كند. سردار 
كريمى افزود: پــس از دريافت اين مرجوعه 
قضايى بلافاصله مأموران پليس فتا خراسان 
رضوى وارد گود شــده و به بررسى دقيق و 

كارشناسى اظهارات مالباخته پرداختند.
شاكى مدعى بود كه در يك كانال تلگرامى 
با تبليغاتى روبه رو شــده كه خبر از آموزش 
راه هاى تخصصى كسب درآمد مى داده است. 
به گفته شــاكى در اين تبليغات عنوان شده 
بود كه پس از آموزش ها، كسب درآمد ماهانه 

30 ميليون تومان تضمين مى شود.
اين جوان كه فريب اين تبليغات اغوا كننده 
را خــورده بود در ادامه به مأموران پليس فتا 
مى گويد: با استفاده از لينك بارگذارى شده 
در تبليغــات وارد كانالى ديگر شــدم كه در 
آن مدير كانال عنوان كــرده بود كه پس از 
واريز 500 هزار تومان به شماره حساب اعلام 
شده، مى توانيد رمز ورود به كانال آموزش را 
كســب كرده و پس از ورود به كانال دوم كه 
مخصوص آموزش است، پكيج كامل آموزش 

را دريافت و دانلود نماييد.
امــا اين پايان كار نبود چراكه جوانك قادر به 

واريــز تمام اين پول نبــود و به خاطر همين 
نتوانست به آموزش هاى موردنظرش دسترسى 
پيدا كند، او در ادامه اقدام به تماس تلگرامى 
با مدير كانــال مى كند و مدير كانال هم از او 
مى خواهد كه براى دريافت آموزش هاى كامل 
و دانلود برنامه هــا اقدام به واريز پول در چند 
نوبت نمايد. اين گفت وگوها در نهايت منجر به 
واريز 31 ميليون و 736 ريال از سوى شاكى 
در دو نوبت مى شــود و پــس از آن به پكيج 

آموزشى دسترسى مى يابد.
جوانك كه توقع داشت پس از دسترسى به 
پكيج آموزشــى و راهنمايى هاى مدير كانال 
تلگرامى خيلى زود به درآمد برســد متوجه 
مى شــود كه اين آموزش ها هيچ نتيجه اى 
ندارد و منجر به كســب درآمــد اينترنتى 
نمى شــود، او كه با پرســش هاى زيادى در 
ذهنش روبه رو شــده سراغ راه هاى ارتباطى 
با مدير كانال مى رود و مســائل و مشكلات 
موجود در آموزش هاى ارايه شــده را با وى 
درميان مى گذارد. اين در حالى است كه پس 
از واريز پول ديگر كسى پاسخگوى حرف هاى 

وى نيست و هيچ جوابى دريافت نمى كند.
سردار قادر كريمى، فرمانده انتظامى خراسان 
رضــوى در ادامه به خبرنــگار ما مى گويد: 
تيم بررســى كننده اين پرونــده در پليس 
فتا خراســان رضوى پس از اظهارات شاكى 
اقدامات گســترده اى را آغاز مى كنند، آن ها 
در مرحله اول به گزارش ها و شــكايت هاى 
متعددى مى رســند كه عليه ايــن كانال و 
گردانندگان آن در ديگر شــهرهاى خراسان 

رضوى و كشور صورت گرفته است.
بررسى اين گزارش ها و شكايات نشان مى دهد 
كه كلاهبــردارى گردانندگان كانــال ابعاد 
وسيعى دارد. در مرحله بعد تيم عمليات ويژه 
اقدام به گردآورى و مستندسازى و آثار بجاى 
مانده از فعاليت هاى شيادانه اين كانال كرده و 
سپس اقدام هاى گسترده اى براى شناسايى و 

ردزنى متهمان شروع مى كنند.
ســردار قــادر كريمــى تصريــح مى كند: 
عمليات گســترده براى شناسايى عامل اين 
كلاهبردارى هــا پس از 72 ســاعت نتيجه 
مى دهد و متهم در يكى از شــهرهاى استان 
مازندران ردزنى مى شود. مأموران عمليات ويژه 

بلافاصله اقدام به دريافت نيابت قضايى كرده 
و خيلى سريع و طى يك عمليات غافلگيرانه 
و ضربتى در محل اختفاى متهم حاضر شده 
و اقدام به دستگيرى وى مى كنند. متهم كه 
جوانى 22 ساله است پس از انتقال به مركز 
پليس فتــا در بازجويى هاى فنى و تخصصى 
و در مواجهه به ادله و مســتندات ديجيتالى 
كشف شده از ســوى مأموران لب به سخن 
گشوده به 20 ميليارد ريال كلاهبردارى از 18 
شهروند اعتراف مى كند، اين در حالى است كه 
از مجموع شاكيان وى 7 نفر در مشهد ساكن 
هستند و ساير شاكيان در ديگر استان ها عليه 

وى طرح شكايت كرده اند.
فرمانده انتظامى خراســان رضوى با اشاره به 
ادامه تحقيقات از اين متهم براى كشف ساير 
جرايم و اتهامات احتمالى ديگر خاطرنشــان 
كرد: با توجه به قابليت هاى نوين كسب و كار 
در بســتر اينترنت، شهروندان قبل از اخذ هر 
تصميمى براى واريز وجه براى كار يا خريد كالا 
و خدمــات با افراد آگاه و خبره در اين حوزه و 
يا كارشناسان پليس فتا مشورت كنند تا شاهد 

تكرار كلاهبردارى هايى از اين دست نباشيم.
* انهدام باند كلاهبردارى از صرافى ها

با هوشــيارى مالك صرافى و سرعت عمل پليس 
بانــد حرفــه اى كلاهبردارى هــاى ميليونى از 
صرافى هاى مشهد با چك هاى جعلى متلاشى شد.

سردار قادر كريمى، فرمانده انتظامى استان 
خراســان رضوى با اعلام اين خبر گفت: در 
پــى تماس مالك يك صرافــى در محدوده 
خيابان امام خمينى(ره) شهر مشهد با مركز 
فوريت هاى پليســى 110 و گزارش حضور 
مشــكوك خانمى جوان براى خريد ســه 
ميليارد ريــال ارز خارجى بلافاصله تيمى از 
مأموران كلانترى 18 به محل اعزام شــدند. 
وى افزود: با حضور عوامل انتظامى در محل 
و بررسى هاى اوليه مشخص شد زن جوان با 
مدارك شناسايى جعلى قصد خريد ارز را دارد 
كه با توجه به پاسخ هاى ضد و نقيض پس از 
تشكيل پرونده اوليه با هماهنگى مقام قضايى 

او را به پليس آگاهى منتقل كردند. 
ســردار كريمى تصريح كرد: در بررسى فنى 
كارآگاهان پليس آگاهى مشخص شد مدارك 
هويتى ارائه شده از سوى خانم جوان متعلق 

به شــخصى ديگر بوده كه سال گذشته در 
شهر تهران از يك دستگاه خودرو سوارى به 

سرقت رفته است. 
متهم 21 ســاله كــه در مواجهه بــا ادله و 
مستندات كشف شــده در بازجويى هاى به 
عمل آمده اعلام داشــت با همدستى دو مرد 
جوان با استفاده از مدارك مسروقه در يكى از 
بانك ها افتتاح حساب كرده و با دو فقره چك 
به مبلغ چهار ميليارد و 360 ميليون ريال قصد 
كلاهبردارى از صرافى ها را داشته كه شناسايى 
و دستگير شده است. فرمانده انتظامى استان 
خراسان رضوى با اشــاره به ادامه تحقيقات 
از متهم براى كشــف ديگــر جرايم احتمالى 
خاطرنشان كرد: تحقيقات براى دستگيرى 2 

همدست متوارى متهم ادامه دارد.
* پاتك پليس به سارقان شب رو در مشهد 
در پاتك ضربتى پليس مشــهد 10 مجرم 
حرفه اى كه از طراحان ســرقت هاى شبانه 

بودند دستگير شدند.
فرمانده انتظامى اســتان خراسان رضوى با 
اعــلام اين خبر گفت: طرح ضربتى مقابله با 
سرقت هاى شــبانه در حالى در مشهد اجرا 
شد كه پليس 10تن از طراحان سرقت هاى 
حرفه اى را شناســايى و در پاتك غافلگيرانه 

خود اين متهمان را دستگير كرد.
سردارقادر كريمى گفت: در مرحله اول اين 
عمليات گســترده تيم هاى دايره تجســس 
كلانتــرى مصلى لانه اعضاى باند ســرقت 
100مترى را شناسايى و محل را با هماهنگى 
مقام قضايى مورد بازرسى قرار دادند. در اين 
عمليات زن 37 ســاله اى كه به مواد مخدر 
معتاد است و 7فقره ســابقه كيفرى دارد و 

4مجرم سابقه دار دستگير شدند.
وى افزود: مأموران انتظامى در بازرســى از 
محل 4 دســتگاه گوشى تلفن همراه كه زن 
جوان در اتوبوس هاى شركت واحد در همان 

روز سرقت كرده بود كشف كردند.
فرمانده انتظامى استان خراسان رضوى گفت: 
تيم هاى دايره تجسس كلانترى مصلى در اين 
عمليات همچنين سارق حرفه اى دوچرخه و 

3مالخر اموال مسروقه را دستگير كردند. 
متهمان به 32فقره سرقت اعتراف و مأموران 
در بازرسى از مخفيگاه او 5 دستگاه دوچرخه 
سرقتى كشــف كردند. وى گفت: مأموران 
كلانترى مصلى ســارق حرفــه اى باطرى 
خودروهاى سوارى را در حال ارتكاب سرقت 
دستگير كردند. ســردار كريمى خاطرنشان 
كرد: مأموران كلانترى طرق مشــهد نيز در 
اين عمليات 3تن از گردانندگان باند سرقت 

از منازل مسكونى را دستگير كردند.
وى دستگيرى عامل اصلى موبايل قاپى هاى 
چند روز اخير مشهد كه 10روز قبل از زندان 
آزاد و مرتكب 40فقره ســرقت گوشى تلفن 
شــده بود را توسط مأموران كلانترى سناباد 
به عنوان آخرين مرحله اين عمليات ضربتى 
برشمرد وگفت: تحقيقات از سارقان حرفه اى 

دستگير شده ادامه دارد.

فرمانده نيروى انتظامى خراسان رضوى از عمليات هاى ويژه مى گويد

دزدان 20 ميلياردى اينترنتى در تيررس پليس



خط بين الملل

تزريق جنجالى دارو به كودكان 
مهدكودكى در چين 

تسنيم: تزريق دارو به كودكان در مهدكودكى در پايتخت چين جنجالى شد.
كارمندان مهدكودكى در شــهر پكن متهم شده اند كه به كودكانى كه در اين 
مهدكودك نگهدارى مى شــوند دارو خورانده يا بــه آن ها موادى با تركيبات 
ناشــناخته تزريق مى كردند. بر اســاس گزارش CCTV، تحقيقات نيروهاى 
امنيتى در اين رابطه در حالى آغاز شــده است كه اين موضوع خشم والدين 
كودكان و افكار عمومى را در پى داشــته است. اين مركز بخشى از يك گروه 
آموزشى بزرگتر به نام «آر.واى.بى» است و بعد از خبرى شدن اين ماجرا مديران 
اين مركز آموزشى از مردم عذرخواهى كرده اند. اين حادثه باعث شده است كه 

تمام مهدكودك ها مورد بررسى و بازرسى هاى امنيتى قرار گيرند.
طبــق اين گزارش كاركنان اين مهدكودك اين مواد را كه ماهيت آن ها هنوز 

نامشخص است به هشت كودك تزريق كرده اند.

ببر فرارى در پاريس كشته شد
گاردين: رسانه هاى فرانسوى اعلام 
كردند ببرى كه از سيركى در پاريس 
فرار كرده بود با شــليك گلوله از پا 
درآمد. اين ببر پس از آنكه از سيرك 
فرار كرد و وارد خيابان هاى پاريس 
شد با شليك گلوله صاحبش تلف 
شــد. فرار كردن ايــن ببر بر روند 
حمل و نقل عمومى تأثير گذاشت و 
باعث شد نيروهاى امداد به سرعت 

در محل حاضر شــوند. نيروهاى آتش نشان پاريس اظهار داشتند: تماسى از گشت 
زدن يك قلاده ببر در خيابان از سوى شهروندان دريافت كرديم كه پس از حضور در 
محل با لاشه اين ببر 200 كيلوگرمى روبه رو شديم. به گزارش روزنامه گاردين، مالك 

اين ببر براى بررسى هاى بيشتر به اداره پليس منتقل شد.

تيراندازى به 6 نوجوان 
در يكى از خيابان هاى كليولندِ آمريكا

ديلى ميل: پليس آمريكا از تيراندازى به شــش نوجوان و كشته شدن يكى از 
آن ها در اين حادثه خبر داد. بنابر اعلام پليس محلى كليولند در ايالت اوهايوى 
آمريكا به شش پسر نوجوان 12 تا 16 ساله تيراندازى شد كه يك تن از آنان جان 
خود را از دست داد. اين تيراندازى مدتى پس از درگيرى بين دو گروه از پسران 
نوجوان رخ داده اما با اين حال پليس معتقد است كه اين دو حادثه به يكديگر 
ارتباطى ندارد. به گزارش ديلى ميل، پليس كليولند در حال بررسى جزئيات اين 
حادثه است و از شهروندان درخواست كرده در شناسايى فرد ضارب كمك كنند.
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معضل گوشه گيرى نوجوانان
يكــى از مهم تريــن ويژگى هاى دوره نوجوانــى، گرايش به 
انزواطلبى اســت.  نوجوانــى مرحله اى از زندگــى و داراى 
ويژگى هايى ازجمله افزايش هيجان و عواطف، ترس، محبت، 
خشم، تغييرات جسمى، استقلال و زودرنجى است و اطرافيان، 
به ويژه والدين نقش مؤثرى در كنترل اين رفتار در نوجوانان 
دارند. گرچه نوجوان بيشتر وقت خود را در كنار همسالان و 
گروه دوستان مى گذراند، اما تمايل به گوشه گيرى و غرق شدن 
در افكار و آرزوها در او وجود دارد. انزوا و گوشه گيرى، ازجمله 
معضلات دوران نوجوانى است كه با درمان نشدن، مشكلات 

بزرگ ترى را در آينده براى فرد ايجاد مى كند.
*  كم رويى و انزواطلبى

كم رويى و انزواطلبى از رفتارهاى شــايعى است كه فرد را 
به شدت آزار مى دهد و اگر درمان نشود، موجب بروز مشكلات 
ديگرى مانند نبود اعتمادبه نفس، افســردگى، اضطراب و 
زودرنجى مى شود. همچنين نداشتن احساس توانمندى، 
پايين بودن عزت نفس و ناتوانى در بروز احساسات، بيان افكار 
و نظريات، باعث جدايى فرد از فعاليت هاى گروهى مى شود. 
عوامل متعددى ازجمله غم و اندوه شــديد و مداوم، فقر و 
تنگدستى، ضعف و نقص جسمانى، احساس حقارت شديد، 
عقب ماندگى درســى، پذيرفته نشــدن در خانه و مدرسه، 
احساس ترس و نا امنى، نابسامانى هاى خانوادگى، جدايى 
والدين، بى پاسخ ماندن پرسش هاى كنجكاوانه، بى حوصلگى 
در برقرارى ارتباط ســالم با نوجوان، نبود الگوى اجتماعى 
مطلوب در خانه، محروميت از محبت مادر، حضور نداشتن 
پدر در خانواده، اعتياد والدين، اختلال در غدد فوق كليوى، 
بيمارى هاى طولانى مدت نوجوان، انتقال فرد به مدرسه و 
مكان نوين، تبعيض، انتقادها و بهانه گيرى هاى مســتمر و 
بى مورد برخى والدين و معلمان، در بروز گوشه گيرى نقش 
مهمى دارند و البته، در خود فرورفتن نوجوان در دوره بلوغ 

نيز ممكن است به گوشه گيرى منجر شود.
*  عوامل زمينه ساز گوشه گيرى

به اين وســيله نوجوان مى خواهــد به چراهــاى درونى و 
كنجكاوى هاى ذهنش پاســخ دهد؛ درنتيجه بايد عوامل 
زمينه ساز گوشه گيرى نظير تحقير و احساس گناه در نوجوان 
از بين برود كه در اين زمينه، روان درمانى و مشاوره فردى 
و گروهى مى تواند در رفع گوشــه گيرى مؤثر باشد. ناتوانى 
در برقرارى رابطه با دوستان و معلمان، فرار از فعاليت هاى 
اجتماعى و به تعويق انداختن كارها، بى حوصلگى و احساس 
خســتگى و نگرانى از آينده، كمك نخواســتن از ديگران 
هنگام نياز، ســازش با وضع موجــود و اعتراض نكردن به 
آن حتى درصورت احســاس ناراحتى و نگرانى، ابراز وجود 
نكردن، تسليم  شدن در برابر خواسته هاى ديگران، اجتناب 
از رقابت، درون گرايى و در خود فرورفتن، زود گريســتن، 
غيبت از مدرسه، نداشتن تمركز حواس، اختلال در خواب و 
خوراك، ناديده و نشنيده گرفتن پرسش هاى اطرافيان و...، از 
نشانه هاى گوشه گيرى و منزوى بودن فرد است. گردش هاى 
علمى، تشويق به سخن گفتن در حضور والدين، دوستان و 
بستگان و همچنين جرأت دادن به نوجوان، به اين معنى كه 
بتواند در برابر جمع سخن بگويد و در فعاليت هاى هنرى و 
در نمايشــنامه ها مشاركت كند، ازجمله كارهايى است كه 

مهارت هاى اجتماعى نوجوان را افزايش مى دهد.

خط مشاور

تارنماى خبرى ســيويل جورجيا  ايرنا: 
شــنبه نوشــت: آتش ســوزى در هتل 
لئوگرند واقع در شهر ساحلى باتومى اين 
كشور، جان يك ايرانى و 10 گرجستانى 

را گرفته است.

اين تارنمــاى خبرى محلى بــه نقل از 
وزير كشور گرجستان افزود: طبق بيانيه 
ابتدايــى گئورگــى گاخاريا وزيركشــور 
گرجستان در اين باره كه در 24 نوامبر (3 
آذر) منتشر شد، وقوع اين آتش سوزى در 

ساعت 20:01 به نيروهاى امدادى گزارش 
شــده و تيم هاى نجات ظرف 3 دقيقه به 

محل حادثه رسيدند.
وى درگفتگو با خبرنگاران درباتومى گفت 
كه احتمالا آتش ازطبقه چهارم هتل آغاز 

شده است.
گاخاريا خاطرنشان كرد: «متأسفانه، تنها 
راه پله موجود با دود مســدود شده بود 
و افراد در طبقه هفتم ســرگردان شــده 

بودند.»
وى افزود كه آتش نشان ها ناچار شدند تا 
از جرثقيل براى خالى كردن ســكنه اين 
هتل استفاده كنند. در ساعت 55 دقيقه 
بامداد پايان عمليات تخليه ســاختمان 

اعلام شد.
زال مايــكلادزه وزيــر درمــان و امنيت 
اجتماعى دولت محلى آجارا، به خبرنگاران 

گفت كه 21 نفر به دليل عوارض ناشــى 
از استنشــاق دود به بيمارستان فرستاده 
شــدند و 18 نفر كه 5 نفرشان تركيه اى 
و 12 نفر نيز از شــهروندان گرجســتان 
هستند، در بيمارستان هاى باتومى بسترى 

شده اند.
اين رسانه گرجســتانى در پايان تصريح 
رئيس  مارگولاشــويلى  گئورگــى  كرد: 
جمهورى گرجستان و ايراكلى كوباخيدزه 
نماينده مجلس اين كشــور، نيز هركدام 
در بيانيه هاى كوتاهى بــه خانواده جان 
باختگان تســليت گفته و از آتش نشانان 

براى نجات جان مردم تشكر كردند.
اميدوارى  ابراز  مارگولاشــويلى  گئورگى 
كرد كه تحقيقــات در اين زمينه «عامل 
آتش سوزى را در اســرع وقت شناسايى 

كند».

 يك ايرانى بين 11 قربانى آتش سوزى در گرجستان
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خط قرمز- ليلا طاهرى: دختر جوانى كه در باغ دماوند 
مورد آزار و اذيت قرار گرفته بود از دو مرد خشــن شكايت 
كرد. با دســتگيرى متهمين مشخص شد يكى از متهمان 
خاطر خواه شاكى است و براى انصراف دختر جوان از ازدواج 
نقشــه ربودن و آزار و اذيت او را كشيده و با دوستش اجرا 

كرده است.
رســيدگى به اين پرونده از زمانى آغاز شد كه دختر جوانى 
پاى در شــعبه پنجــم دادگاه كيفرى يك اســتان تهران 
گذاشــت و ادعا كرد از سوى دو مرد ربوده شده و مورد آزار 
و اذيت قرار گرفته است. با طرح اين شكايت از سوى دختر 
جوان و با توجه به حساســيت موضوع با دســتور بازپرس 
پرونده براى رســيدگى هاى بيشــتر به اداره پليس آگاهى 
منتقل شد. كارآگاهان براى آغاز تحقيقات پليسى از شاكى 
دعــوت كردند تا به اداره آگاهى بيايد. او در شــكايتش به 
مأموران گفت: به تازگى نامزد كردم و قرار بود دو ماه ديگر 

ازدواج كنم. 
در ايــن مدت هــر روز براى تهيه ملزومــات جهيزيه ام به 
بازارمى رفتم. چند روز پيــش كه در خيابان در حال قدم 
زدن بودم ناگهان دو مرد مقابلم ظاهر شــدند و به زور مرا 
سوار ماشــين كردند و تهديدم كردند در صورتى كه داد و 
فرياد كنم من را مى كشند. از آنجايى كه از آن ها مى ترسيدم 

به حرف هايشــان گوش دادم به خيال اينكه قصد سرقت 
دارند و بعد از ســرقت من را رها مى كنند. اما مردان خشن 
مــن را به باغى حوالى دماوند بــرده و بعد از آزار و اذيت و 
سرقت گوشى تلفن همراهم من را در كنار جاده رها كرده 

و از محل حادثه متوارى شدند. 
با ثبت اين شــكايت و از آنجايى كه زن جوان ادعا مى كرد 
هيچ كدام از دو مردمتجاوز را نمى شناســد مأموران پليس 
تحقيقات گســترده اى را براى شناسايى و به دام انداختن 
مردان خشن در دســتور كار قرار دادند و با رديابى گوشى 
سرقتى دختر جوان ســرانجام موفق به دستگيرى يكى از 

متهمان شدند. 
با دســتگيرى مجيد، او در بازجويى هاى اوليه ادعا كرد كه 
قرار بوده با شــاكى ازدواج كند امــا او با يك مرد ديگر كه 
پولدارتر بود قول و قرار ازدواج گذاشت. چند بار خواستم با 
او صحبت كنم. اما شماره همراهش را عوض كرده بود و در 
حال تهيه و تدارك مراسم ازدواجش بود. از مهديه كينه به 
دل داشتم و دوست داشتم انتقام همه حرف هايى كه به من 
زده بود را بگيرم براى همين هم يك روز كه براى خريد به 
بازار رفته بود جلوى راهش را سد كرديم و به همراه يكى از 
دوســتانم كه در جريان نقشه ام بود او را به باغى در اطراف 
دماونــد برديم. هيچ وقت فكرش را نمى كردم كه مهديه از 

دستم شكايت كند. 
 با ثبت اظهارات مجيد و با همــكارى او كارآگاهان موفق 
شــدند همدســتش را هم در يك كارگاه تهيه و طبخ غذا 
شناســايى و دستگير كنند. حامد در بازجويى ها دوستى با 
مجيــد را دليل همكارى در پرونده آزارو اذيت دختر جوان 
اعلام كرد و گفت:من به شــاكى دســت هم نزدم. فقط به 
خواســته مجيد مهديه را با چوب كتك زدم تا ديگر يادش 
نرود آخر و عاقبت قول و قرار دروغ چه چيزى اســت. بعد 
هــم با كمك مجيد او را به لب جــاده آورديم و كنار جاده 

رها كرديم. 
در انتهاى رسيدگى به اين پرونده قضات هركدام از متهمان 
را به 100 ضربه شلاق و همچنين دو سال تبعيد به دو شهر 

دور افتاده و جداگانه محكوم كردند. 

به حرف هايشــان گوش دادم به خيال اينكه قصد سرقت 
دارند و بعد از ســرقت من را رها مى كنند. اما مردان خشن 
مــن را به باغى حوالى دماوند بــرده و بعد از آزار و اذيت و 
سرقت گوشى تلفن همراهم من را در كنار جاده رها كرده 

با ثبت اين شــكايت و از آنجايى كه زن جوان ادعا مى كرد 
هيچ كدام از دو مردمتجاوز را نمى شناســد مأموران پليس 
تحقيقات گســترده اى را براى شناسايى و به دام انداختن 
دستم شكايت كند. مردان خشن در دســتور كار قرار دادند و با رديابى گوشى 

نقشه هولناك خواستگار ناكام براى دختر جوان

فرياد كنم من را مى كشند. از آنجايى كه از آن ها مى ترسيدم 



دومین توقف پیاپی پارس جنوبی جم اینبار مقابل پرسپولیس

تسخیر صدر با دو تیر
 فوتبال  جواد رستم زاده    هفته سیزدهم لیگ برتر با 
صدرنشینی پرسپولیس و تحکیم قعرنشینی مشکی پوشان 

به پایان رسید.
در شهر جم پرســپولیس در نبردی ســنگین موفق شد 
دیدار 6 امتیــازی مقابل پــارس جنوبــی را معجزه وار 
پیروز شــود. در این دیدار که تا ثانیه های پایانی مساوی 
در جریان بود مصلح موفق شــد دقیقــه 96 گل پیروزی 
سرخپوشان را به ثمر برساند. پیش از این گل البته مردان 
تارتار یک پنالتی حیاتی را دقیقه 67 از دست دادند. این 
پنالتی را محســن فروزان ،گلر جم به هدر داد تا بهترین 
فرصت میزبان برای پیروزی از بین بــرود. فروزان آمده 
بود تا با این پنالتی با پرسپولیســی ها تسویه حساب کند 
که ضربه اش پس از برخورد با دوتیر دروازه بیرون رفت. 
تیم برانکو دیروز زهر همیشــگی را نداشــت و تنها روی 
تعویض های هوشمندانه ای که وی انجام داد توانست 3 
امتیاز مهم را به دست آورد. پرســپولیس بعد از گلی که 
در دقیقه 38بازی برابر استقلال خوزستان از رضا کرملا 
چعب خورد دیگر گل نخورد وبه احتســاب 4بازی بدون 
گل خورده برابر اســتقلال تهران، ســایپا، پدیده مشهد 
دقایق بسته ماندن دروازه این تیم به 418 دقیقه رسیده 
است.این دومین شکســت پیاپی جمی ها بود که باعث 
شد با یک بازی بیشتر نســبت به پرسپولیس به رده دوم 

سقوط کنند.
تراکتور ســازی هم روزهای بدش تمام شــد و توانست با 
پیروزی 2 بر یک مقابل سپید رود رشــت از بحران و فشار 
خارج شود. فولاد هم روند رو به رشــد خود را ادامه داد و با 
پیروزی یک بر صفر بر ذوب آهن دومین سه امتیاز تک گله 
را به حسابش واریز کرد. آنها هفته پیش جم را هم با یک گل 

شکسته داده بودند.

5 اخراجی حاصل شکست مشکی پوشان
اما نبرد پر برخورد و جنجالی مشکی پوشان و سایپا را مردان 
علی دایی یک بر صفر به سود خود خاتمه دادند تا جایگاه تیم 
مشهدی در ته جدول مستحکم تر از قبل شود. در این دیدار 
پر برخورد که سه اخراجی داشــت)قلی زاده و سلیمانی از 
سایپا و امرایی از مشکی پوشان( عباس زاده تک گل بازی را 
در دقیقه 5 به ثمر رساند.  در اواخر نیمه دوم کیوان امرایی از 

تیم مشکی پوشان و علی قلی زاده از سایپا با هم درگیر شدند 
که داور هر دو بازیکن را اخراج کرد. درگیری این دو بازیکن 
در زمان بیرون رفتن از زمین و پشت نیمکت ذخیره ها نیز 

ادامه داشت که با دخالت بهزاد غلامپور وی نیز اخراج شد.
همچنین به دلیل اعتراض شدید علی دایی به داوری وی نیز 
یکی از اخراجی های این بازی بود. بازیکنان بعد از پایان بازی 

با هم درگیر شدند.
استقلال روی ریل کامیابی

اســتقلال هم در آخرین بازی دیروز موفق شد به دومین 
پیروزی پیاپی خود دســت یابد و گسترش فولاد تبریز را 
با دوگل فرشید اســماعیلی در نیمه دوم شکست دهد تا 
به وضعیت خود در میانه جدول سرو ســامان دهد. این 
پیروزی در حالی برای شــفر به دســت آمد که هواداران 
اســتقلال به دلیل تنبیه انضباطی در اســتادیوم آزادی 
نبودند. به همین دلیل هم بــازی دو تیم خیلی جذاب از 
کار در نیامد. بخصوص در نیمه اول که جز برخورد ضربه 
انصاری به تیر دروازه خســوس چیزی از دو تیم ندیدیم.
با این باخت روند موفقیت های فیروز کریمی با گسترش 

فولاد هم خدشه دار شد.

ترابیان: انتخاب حسن زاده هنوز به ما 
اعلام نشده است

تسنیم: رئیس کمیته فنی و توسعه فوتسال و فوتبال ساحلی تأکید کرد 
هنوز نام برترین بازیکن فوتسال آسیا در سال 2۰17 اعلام نشده است. 
عباس ترابیان درباره اینکه گفته می شود علی اصغر حسن زاده به عنوان 
برترین بازیکن ســال فوتسال آسیا انتخاب شده اســت،  اظهار داشت: 
هنوز چیزی مشخص نیست و چنین چیزی به ما ابلاغ نشده است. روز 
چهارشنبه مراسم برترین های آسیا برگزار و در آن مراسم برترین بازیکن 
هم انتخاب خواهد شد. همان طور که گفتم هنوز هیچ چیز مشخص نیست 

و چیزی مبنی بر انتخاب اصغر حسن زاده به ما اعلام نشده است.

مدافع پدیده تا نیم فصل دور از میادین
خلعتبری دربی مشهد را از دست داد

ورزش:عبدالله حســینی مدافع تیم فوتبال پدیده خراسان که در 
جریان دیدار این تیم مقابل نفت به خاطر مصدومیت راهی بیمارستان 
شده بود صبح امروز بینی خود را جراحی کرد. حسینی به دلیل جراحی 
بینی تا نیم فصــل دور از میادین خواهد بــود. همچنین محمدرضا 
خلعتبری به دلیل دریافت کارت زرد از داور بــازی در جریان بازی   
گذشته دربی شهر مشهد را از دست داد.دو تیم پدیده و سیاه جامگان 

جمعه آینده دربی شهر مشهد را برگزار خواهند کرد.

آب پاکی نظام وظیفه روی دست 
هافبک پرسپولیس

مهر: هافبک تیم فوتبال پرســپولیس برای کسب مجوز بازی خود 
در رقابت های لیگ برتر باید دوره آموزش حین خدمت را پشت سر 
بگذارد. احمد نوراللهی برای کســب مجوز بازی در رقابت های لیگ 
برتر باید به پادگان آموزشــی برود. هافبک پرســپولیس که دوران 
سربازی خود را پشت ســر می گذارد قرار بود 29 آذرماه کارت بازی 
خود را برای بازی در هفدهمین دوره رقابت های لیگ برتر کسب کند.
با این حال مسئولان نظام وظیفه عمومی در آخرین مراجعه نوراللهی 
به این سازمان، اعلام کرده اند باید به پادگان آموزشی رفته و دوره 6۰ 
روزه ضرورت را پشت ســر بگذارد. در غیر اینصورت نمی تواند برای 

پرسپولیس در لیگ برتر و جام حذفی بازی کند.
 

دلیل پنالتی زدن فروزان مقابل پرسپولیس
ورزش: مهــدی تارتار پس از شکســت یک بر صفــر   تیمش برابر 
پرسپولیس در مورد اینکه چرا ضربه پنالتی را به فروزان داد گفت: ما در 
طول تمرینات پنالتی تمرین  می کنیم که محسن فروزان هم خوب 
پنالتی می زد و ما خواستیم پاداش خوب پنالتی زدنش را به او بدهیم. 
تارتار در مورد صحنه گل گفت: امیدوارم من اشتباه نکرده باشم اما فکر 

می کنم روی صحنه گل کمال کامیابی نیا روی مدافع ما خطا کرد. 

فروزان: پرسپولیس برنده نشد
ورزش: دروازه بان پارس جنوبی، گفت: درســت است که ما باختیم 
اما پرسپولیس برنده نشد چون یک توپ هم روی دروازه ما نیامد. به 
داوران و کمک داور تبریک می گویم که خطای مسلم روی بازیکن ما 
را نگرفت و این توپ وارد دروازه ما شد.  وی در مورد ضربه پنالتی اش 
گفت: پنالتی را خیلی قشنگ زدم اما متأسفانه با بدشانسی به دو تیر 
هم خورد و بیرون آمد. حتی بیرانوند را هم فریب دادم. از تارتار که به 
من اعتماد کرد عذرخواهی می کنم. تارتــار از اول هم گفته بودند ما 
به دنبال قهرمانی نیســتیم و می خواهیم در لیگ بمانیم اما حالا که 
سرنوشت دست خودمان است به همین دلیل برای قهرمانی می رویم. 

برانکو: دربی واقعی را بردیم
ورزش: برانکو ایوانکوویچ بعد از  برد یک بر صفر مقابل پارس جنوبی  
در نشست خبری گفت: پارس جنوبی حریف بسیار خوبی بود که این 
دومین باخت این تیم در یکسال اخیر اســت. این یک دربی واقعی 
بود، بازی سخت و محکمی را شــاهد بودیم، ما تیم بهتر بودیم و به 
پیروزی رسیدیم، آنچه من را به طور خاص خوشحال می کند انگیزه 
بازیکنانم بود وی در مورد داوری مسابقه گفت: دوست ندارم در مورد 
داوری حرف بزنم، به هر حال این هفتمین پنالتی  بود که برای پارس 
جنوبی گرفته شد، بیش از پنالتی هایی که برای تراکتور، پرسپولیس 

و استقلال در این فصل گرفته شده است.

مرزبان: بهترین شانس ها را از دست می دهیم
ورزش: علیرضا مرزبان در نشســت خبری بعد از بازی مقابل سایپا 
گفت: بهترین شــانس این بود که باید از ســمت چپ گلی را به ثمر 
می رساندیم که نشــد. ســایپا روی ضد حمله خطرناک بود. بازی 
حساســی بود. فکر می کنم در زمین جنجال بیخودی رخ داد و بهتر 
است مدیریت کنیم. این موضوع به تیم ها آسیب می رساند. مرزبان 
ادامه داد: مشــکلات بزرگی در تیم مان وجــود دارد و امیدوارم این 
مشکلات به زودی حل شود. به بازیکنان گوشزد کرده بودم باید روی 
ضربات ایســتگاهی دقت کنند. لحظه آخر گل نمی زنیم و بهترین 

شانس ها را از دست می دهیم.

هفته نوزدهم لیگ برتر فوتسال
توقف گیتی پسند و پیروزی فرش آرا

ورزش: تیم فوتسال مس سونگون در هفته نوزدهم لیگ برتر به برد پرگل 
رسید. تیم گیتی پسند هم مقابل آذرخش بندرعباس با نتیجه تساوی 

متوقف شد و فرش آرا هم در شیراز به پیروزی مهمی دست یافت.
* ارژن شیراز صفر - فرش آرا یک

* مس سونگون 7 - پارسیان شهر قدس یک
* هیئت فوتبال قم 3 - مقاومت قرچک 3

* حفاری اهواز 3 - آتلیه طهران قم 2
* مقاومت البرز یک - شهرداری ساوه 3

* گیتی پسند 2 - آذرخش بندرعباس 2
* شهروند ساری1 - تاسیسات دریایی1

مهربان : استقبال هواداران دربی مشهد 
را جذاب می کند

 فارس: مهاجم مشهدي تیم فوتبال پدیده خراسان گفت: در خصوص 
دربی هفته آینده مشهد، گفت: خداراشکر با روحیه خوبی که از این 
برد داریم با انجام تمرینات مناسب برای دربی مشهد آماده می شویم، 
درست است دربی در مشهد حساســیت آنچنانی ندارد اما استقبال 
هواداران می تواند کمک بزرگی برای جذاب تر شدن این بازی باشد.

مهاجم تیم فوتبال پدیده ادامه داد: امیدوارم در آینده نزدیک شاهد 
جذابیت بیشتر دربی مشهد مثل دربی تهران یا اصفهان باشیم.

ضد حمله

تغییر سرنوشت سروش با مربی جدید
 بمب نیم فصل خنثی شد؟

نود: تغییر ســرمربی برای بازیکنان ایرانی خوش یمن بوده است. بعد از این که کریم 
انصاری فرد با آمدن سرمربی جدید از روی سکوها به ترکیب اصلی اضافه شده و به یکی 
از بهترین بازیکنان تیمش تبدیل شد حالا نوبت به سروش رفیعی است که همان مسیر 
را برود. لوران بانید، سرمربی فرانســوی الخور به دلیل نتایج ضعیفی که گرفته بود از 
این تیم کنار گذاشته شــد. او از 6 بازی تنها 4 امتیاز بدست آورد و خیلی زود جایش 
را به سرمربی فعلی داد. سرمربی جدید برخلاف بانید به بازیکن ایرانی تیمش اعتماد 
کرد و نتیجه این اعتماد را هم در دو بازی اخیر گرفت. حضور ســرمربی جدید بخت 
سروش رفیعی را کاملا به موقع در قطر باز کرد. سروش رفیعی در دو بازی که در ترکیب 
قرار گرفت دو گل بسیار ارزشمند به ثمر رســاند تا احتمال جدایی او از الخور بسیار 
کاهش پیدا کند. حالا سروش رفیعی نه تنها یکی از گزینه های لیست مازاد نیست که 
به ستاره الخوری ها تبدیل شده اســت و می تواند به نیم فصل دومی قویتر و باثبات تر 

در قطر فکر کند. 

AFC در صورت عدم تایید  رای کمیته توسط هیئت رئیسه
تاج: از لیگ قهرمانان آسیا کناره گیری  می کنیم 
نود : رئیس فدراسیون فوتبال ایران گفت در نشست اعضای کمیته مسابقات کنفدراسیون 
فوتبال آسیا پاسخ ادعای واهی نماینده عربستان را داده است. مهدی تاج جمعه درباره نشست 
اعضای کمیته مسابقات کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( گفت: نشست فوق العاده ای در مقر 
کنفدراسیون فوتبال آسیا با حضور نمایندگان عربستان، امارات و قطر داشتیم. وی در خصوص 
ادعای نماینده عربستان که گفته نمایندگان این کشور به خاطر ناامنی حاضر به بازی در ایران 
نیستند، اظهار داشت: 12 دقیقه صحبت کردم و به ادعاهای واهی و غلط نماینده عربستان پاسخ 
دادم و گفتم امنیت بالای ایران سبب شد فیفا با انجام بازی های عراق در تهران در مرحله انتخابی 
جام جهانی 2۰18 موافقت کند. رئیس فدراسیون فوتبال ایران تأکید کرد: در این نشست به 
دستاورد بزرگی دست یافتیم. کنفدراسیون فوتبال آسیا و کمیته مسابقات AFC به برگزاری 
بازی نمایندگان عربستان و امارات در ایران رأی داد. رئیس فدراسیون فوتبال تاکید کرد اگر 
هیئت رئیسه کنفدراسیون آسیا رای کمیته مسابقات را تایید نکند، نمایندگان ایران از لیگ 

قهرمانان آسیا کناره گیری خواهند کرد.
14

تلگرامی

1

   علیرضا بیرانوند با دریافت کارت زرد در دیدار مقابل پارس جنوبی، دیدار 
هفته آینده پرسپولیس مقابل ذوب آهن را به دلیل سه کارته شدن از دست داد.

   مظفری زاده گفت: حرکت بازیکن پارس جم در صحنه پنالتی شبیه سازی 
بود و داور می توانست کارت زرد به او بدهد.

   در پایان دیدار تیم های پرسپولیس و پارس جنوبی جم از سیدجلال حسینی و 
محمد انصاری، مدافعان تیم فوتبال پرسپولیس تست دوپینگ گرفته شد.

   ششــمین باخت لیگ برتری فروزان مقابل پرســپولیس با پیراهن پارس 
جنوبی جم رقم خورد.

   قلعه نویی در نشست خبری پس از دیدار تیمش مقابل فولاد گفت: حتی 
یک توپ هم روی دروازه مان نیامد اما گل خوردیم!

   پس از بازی   ذوب آهن - فولاد، برخی ادعا کردند مایع مشکوکی در درون 
دروازه حامد لک پیدا شده است!

   در اتفاقی جالب در دیدار سایپا - مشکی پوشــان  دو بازیکن سایپا با یک 
شماره وارد زمین شدند.

   دایی بعد از بازی با سیاه جامگان از کرمانشاهی داور این مسابقه به شدت 
انتقاد کرد و گفت: گروه داوری آقای کرمانشــاهی به خاطر بازی پرسپولیس - 

سپاهان با من مشکل داشت.
  از قرار معلوم کشیدگی عضله پای هافبک عراقی پرسپولیس جدی نیست 
و رسن می تواند این تیم را در بازی هفته چهاردهم رقابت های لیگ برتر مقابل 

ذوب آهن اصفهان همراهی کند.

  تیم فوتسال غیرت با درخشش ملی پوش ایرانی خود دومین حریف خود را 
در لیگ قهرمانان اروپا شکست داد. در این بازی یاران حسین طیبی با نتیجه 4 

بر یک تیم براگای پرتغال را شکست دادند.
  اولین بازی هفته ســیزدهم اردویژه هلند با پیروزی تیم آلکمار در ســایه 

درخشش علیرضا جهانبخش که با گلزنی و پاس گل همراه بود پایان یافت.
  میثم حسینی و حنیف عمران زاده که تماشاگر دیدار سایپا و مشکی پوشان  
بودند در پایان بازی با سرمربی و مربی تیم مشهدی دقایقی صحبت کردند و گفته 

می شود نیم فصل دوم به این تیم خواهند پیوست.
  مصلح پس از گلزنی به جم گفت: لطف خدا و اهل بیت در گلم سهیم بودند 

و همیشه به دنبال گلزنی هستم.
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ورزشـــی

پای تراکتورسازی واحتمال نیمکت نشینی درمیان است
تردید های نورافکن برای ماندن

 حمایت از کادر فنی رویه پرسپولیس است 
گرشاسبی: به دنبال کسب 2 جام و حضور در فینال آسیا هستیم

روابط بین الملل فدراسیون فوتبال
حذف یا تایید استقلال قطعی نیست

ورزش: حامد مومنی، یکی ازمسئولان کمیته روابط بین الملل فدراسیون 
فوتبال درباره احتمال حذف استقلال از لیگ قهرمانان آسیا گفت:» حذف 
یا تایید استقلال هنوزمشخص نیست. آخرین استعلامی که ازکنفدراسیون 
فوتبال آسیا داشتیم روال گذشته بود اما با توجه به اینکه قراراست دوشنبه 
هفته آتی یعنی فردا آخرین بررسی ها روی پرونده های ارسالی انجام شود، 
منتظرمی مانیم تا کنفدراســیون فوتبال آســیا دراین باره تصمیم گیری 
کند.« مومنی درباره اینکه پرونده های بین المللی اســتقلال چه تاثیری 
در رای کنفدراسیون فوتبال آســیا خواهد داشت، گفت:» بی تاثیرنیست. 
استقلال شاکی های بین المللی دارد که یکی از ابهام های پرونده این باشگاه 
همین شکایت هاست. با این حال امیدواریم اتفاق بدی برای فوتبال ایران 
رخ ندهد چون دراین صورت مجبوریم که مدارک تیم دیگری را آماده و به 
کنفدراسیون فوتبال آسیا ارسال کنیم که این کار بسیار زمان براست. درهر 
حال فوتبال ایران درآستانه تصمیم گیری مهم کنفدراسیون فوتبال آسیا 
قراردارد و ما باید این پرونده های مالی را شفاف کنیم تا دچار این مشکلات 
نشویم.« مومنی حذف نفت را هم تایید کرد:» بله، این تیم به طورقطع حذف 
شده و هیچ راهی برای بازگشت آن ها نیســت. هرچند که گفته می شود 
مسئولان این باشگاه درحال تلاشــند تا به لیگ قهرمانان برگردد اما این 

اتفاق بسیاربعید است.«

دبیرکل AFC: دو سهمیه عربستان را به 
کشورهای دیگر می دهیم

ورزش: دبیرکل کنفدراسیون فوتبال آسیا می گوید تازه ترین اطلاعات در 
مورد ممنوعیت سفر تیم های ایرانی و عربستانی گردآوری و بر این اساس 
تصمیم نهایی گرفته خواهد شد. ویندســور جان، دبیرکل کنفدراسیون 
فوتبال آسیا در گفت وگو با شبکه تلویزیونی »العربیه«  در خصوص جلسه 
روز گذشته )جمعه( اعضای کمیته مسابقات AFC اظهار داشت: اعضای 
کمیته مسابقات کنفدراسیون فوتبال آســیا روی موضوع باشگاه هایی که 
نمی توانند به کشورهای خاص سفر کنند، بحث کرد و تصمیم بر این شد که 
AFC هیئتی را به فدراسیون هایی که تحت تأثیر این موضوع قرار گرفته اند، 
بفرستد تا بررسی لازم در این خصوص صورت بگیرد. کنفدراسیون فوتبال 
آسیا تازه ترین اطلاعات در این خصوص را جمع آوری خواهد کرد و در نهایت 
براساس همین اطلاعات  تصمیم مناسبی خواهد گرفت. دبیرکل AFC با 
اشاره به اینکه فرمت برگزاری مسابقات لیگ قهرمانان آسیا در سال 2۰18 
تغییری نخواهد کرد، در مورد سهمیه تیم های عربستانی در رقابت های سال 
آینده این رقابت ها گفت: عربستان چهار سهمیه در مسابقات لیگ قهرمانان 
دارد، اما مطلع شدیم که آنها تنها به دو باشگاه خود مجوز آسیایی داده اند. 
اگر این اتفاق بیفتد دو سهمیه باقی مانده عربستان به کشورهای دیگر داده 
خواهد شد. به هر حال تا به این لحظه تنها دو باشگاه عربستانی مجوز حضور 

در رقابت های فصل آینده لیگ قهرمانان را دریافت کرده اند.

حمید رضا عرب:  گرچه وینفرد شــفر اخیرا 
در مصاحبه ای به تمجید از نورافکن پرداخت و 
این بازیکن را درســطح بوندس لیگا دانست اما 
رویه او در مواجهه با این بازیکن کاملا در تضاد 

با گفته هایش است.
 شــفر به جز بازی با ســیاه جامگان که ناچارا 
نورافکن را در ترکیب اصلی قرارداد، این بازیکن 
را همواره نیمکت نشین می کرد که رویه آقای 
ســرمربی ناراحتی و نا امیــدی بازیکن جوان 
اســتقلال از ادامه حضور در ایــن تیم را هم به 
دنبال داشــت. موضوعی که باعث شد باشگاه 
تراکتورســازی تبریز با زرنگــی های خاصی با 
نورافکن ارتباط برقرار کند و پیشــنهاد حضور 
این بازیکن را به جهت گذراندن دوران مقدس 
ســربازی دراین تیم بدهد. تراکتوری ها با علم 
به اینکه نورافکن با جواز تحصیل در اســتقلال 
بازی می کند گفت وگویی با او داشــتند که با 
موافقیت هــای اولیه این بازیکن همراه شــده 

است. 

منتهی نورافکن نمی خواهد این مذاکرات علنی 
شود تا تکلیفش با استقلال روشن شود. از نورافکن 
درباره اینکه آیا ممکن است استقلال را به سمت 
تراکتورسازی ترک کند پرسیدیم که او این پاسخ 
را داد:» هراحتمالی ممکن است. شاید برود و شاید 
هم در استقلال بمانم. همه چیزبه آینده بستگی 
دارد.« این طور که پیداســت امیدنورافکن  می 
خواهد ببیند که آیا سرمربی استقلال در بازی های 
آتی بازهم از او بهره می گیرد یا خیر. مسئله ای که 
دراین بین ذهن نورافکن را آزار می دهد این است 
که درپست غیرتخصصی اش که دفاع چپ است 
به کار گرفته نشود. گرچه امید قابلیت بازی در این 
پست را دارد اما او تمایلی به تغییر پست ندارد و 
دوســت دارد به عنوان هافبک دفاعی به میدان 
برود.  بدون شک نورافکن به زودی باشگاه استقلال 
را در جریان تمایلات باشگاه تراکتورسازی برای 
انتقال خود به تبریز قرار خواهد داد تا شــاید اگر 
دو باشــگاه به توافق نهایی رســیدند این انتقال 

انجام شود. 

سایت رسمی باشگاه پرسپولیس: سرپرست باشگاه 
پرسپولیس گفت: پرســپولیس بزرگ در هر شرایطی 
باید به راه خود ادامه دهد و این را از هواداران خود دارد و 
اکنون وظیفه ما است در این مقطع با این مسوولیت در 

خدمت آن و هواداران باشیم.
حمیدرضا گرشاســبی افزود: از رمــوز موفقیت تیم 
پرسپولیس حمایت از مجموعه تیم به ویژه کادر فنی 
در شرایط سخت بوده است. هر تیمی در طول فصل 
با فراز و نشــیب های گوناگونی روبرو می شود رفتار 
باشگاه و هواداران در این شرایط بسیار تعیین کننده 
است و ما در پرسپولیس نتیجه این اعتماد و حمایت 

را دیده ایــم. پرســپولیس در حال حاضــر بهترین 
مجموعه فنی را چه به عنوان کادر فنی و چه در جمع 
بازیکنــان دارد. این رویه همچنان در پرســپولیس 

ادامه خواهد داشت.
وی ادامــه داد: با توجه بــه آنچه دربــاره تیم گفته 
شــد بدون تردید، تکرار عنوان قهرمانــی لیگ برتر 
از خواسته های تمام خانواده پرســپولیس است. در 
باشگاه و تیم به کمتر از این فکر نمی شود و همچنین 
مصمم هســتیم که قهرمانی جام حذفی هم تقدیم 
هواداران شود و پس از سال ها موفق به   قهرمانی در 

هر دو جام داخلی شویم. 

سرپرست باشگاه با اشاره به پیشرفت خوب پرسپولیس 
تصریح کرد:  حضور بعدی ما در لیگ قهرمانان دشوارتر 
خواهد بــود. چون رقبای ما احســاس خطــر کردند. 
ما تا جمع 4 تیم اول آســیا رفتیم و حریــف ما برای 
حضور در فینــال با وجود نتیجه بــازی رفت، در بازی 
برگشت به لطف اشتباهات پایان ناپذیر داور از شکست 
سنگین گریخت و چه بســا اگر چنین نبود ما به فینال 
راه پیدا می کردیم. البته افسوس گذشته دردی از ما دوا 
نمی کند. قطعا ما برای دوره بعد حضور در فینال را نشانه 
گذاری کرده ایم. برای این مهم کار سختی داریم و باید 

از حالا شروع کنیم.



فهرستى از اقدامات خيرخواهانه ستاره پرتغالى

رونالدو، سخاوتمندترين ورزشكار جهان 
 فوتبال  دلارام عظيمى   كريســتيانو 
رونالدو مهاجم پرتغالى رئــال مادريد به لطف 
فعاليــت هاى خيريــه متعدد و جمــع آورى 
كمك هــاى مالى براى افــراد نيازمند، عنوان 
سخاوتمندترين ورزشــكار حال حاضر جهان 
را به خود اختصاص داده است. مسلما بازيكنى 
كه 420 هزاريورو در هفته درآمد دارد و هرساله 
قراردادهاى مختلفى بــه ارزش دهها ميليون 
دلار با اسپانسرهاى گوناگون منعقد مى كند، 
مشكلى براى كمك كردن به نيازمندان احساس 
نمى كند. اگرچه منتقدان ديرينه او معتقدند 
كه رونالــدو صرفا اين اقدامات را بــراى فرار از 
مشــكلات و گرفتارى هاى مالياتى و با هدف 
تبليغ بيشــتر براى خودش انجام مى دهد. اما 
حقيقت اينجاست كه كريستيانو رونالدو اعتقاد 
جدى و زيادى به امور خير دارد. اتفاقى نيست 
dosomething. كه درسال 2015 ســايت
org او را به عنوان خيرترين ســتاره ورزشى 
جهــان معرفى كــرده بــود و مــوارد زير هم 
مهرتائيدى بر سخاوتمندى ستاره پرتغالى رئال 

مادريد هستند.
مدارس غزه-  ســال2011 كريستيانو رونالدو 
به لطف 40 گل زده با رئال مادريد برنده كفش 
طلايى اروپا شــد. تيم مورينيو در آن سال در 
رقابت هاى لاليگا در پله دوم ايستاده و در نيمه 
نهايى ليگ قهرمانان از گردونه رقابت ها حذف 
شده بود. اما او جايزه اش را به بنياد رئال مادريد 
تقديم كرد تــا آن را به حراج بگــذارد. كفش 
طلايى او به مبلــغ 1/5 ميليون يورو به فروش 
رسيد و پول حاصل از آن براى بازسازى برخى 

از مدارس غزه در فلسطين هزينه شد. 
 كودكان سرطانى - رونالدو اكتبر گذشته هم 
يكى ديگر از جوايز خود را وقف امور خيريه كرد. 
او توپ طلايى كه در سال 2013 دريافت كرده 
بود را براى حراج گذاشــت و 600 هزاريوروى 
حاصــل از فــروش آن بلافاصله بــه انجمن 
"Make-a-Wish"  كه به بيماران خردسال 
ســرطانى و خانواده هاى آنها امدادرســانى 
مى كند، تعلق گرفت.  سفير بين المللى- كريس 
رونالدو شــهرت فراوانى كه از فوتبال نصيبش 
شــده را دراختيار بنيادها و سازمان هايى نظير
  World Vision   و Save the Children، Unicef 
قرار داده و عنوان سفير اختصاصى اين سه انجمن 
خيريه را دراختيــار دارد. او در ســالهاى اخير 
سخنگوى بسيارى از سازمان هاى خيريه ديگر 
هم نام گرفته است. در زمان سخنرانى اش بعد 
از دريافت توپ طلاى 2014 در واقع به گروهى 
از بيماران مبتلا به سرطان خون اشاره كرد كه 
با آنها ملاقات كرده بود. سال گذشته هم پيامى 
براى كودكان سورى كه آنها را قهرمانان واقعى 
جنگ دراين كشور خطاب كرد، ضبط كرده بود. او 
 Save the حتى يك كمك مالى بسيار بزرگ به
Children كرده و از اين انجمن خواسته بود كه 

مبلغ كمك او را فاش نكند. 
پاداش براى همــه - رونالدو عــلاوه بر اينكه 
پيروزى ها و جام هاى متعددى به رئال مادريد 
تقديم مى كند، پاداش زيادى براى درخشش 
خيره كننده اش در ميادين به او تعلق مى گيرد 
كه اغلــب اوقات آنهــا را به افــرادى كه واقعا 
نيازمند هستند، اهدا مى كند. درسال 2013 

كريس، چــك 100 هزاريورويــى دريافتى از 
يوفا را كــه براى قرارگرفتــن در تيم منتخب 
ســال به او تعلق گرفته بود، به صليب ســرخ 
تقديم كرد و ســال بعد از آن هــم مبلغ 450 
هزار يورويــى كه رئال مادريــد بابت دهمين 

عنوان قهرمانى درليــگ قهرمانان به هريك از 
بازيكنانش اهدا كرده بود را بين سه سازمانى 
كه ســفيراختصاصى بين المللى آنهاســت، 

تقسيم كرد. 
 اهداى خــون - برخلاف خيلــى از بازيكنان 

فوتبال جهــان، رونالدوى 32 ســاله به دليل 
نداشتن انواع و اقسام خالكوبى ها روى بدنش 
هميشه جلب توجه كرد و علت آن را هم براى 
همه توضيح داده است. ســتاره رئال مادريد 
تقريبا به طور معمول خون خود را اهدا مى كند. 
او حتى بعد از اينكه فهميد پسر كارلوس مارتينز 
هم تيمى ســابقش در تيم ملى نيازمند پيوند 
مغز استخوان اســت، تصميم گرفت جزو اهدا 

كنندگان مغز استخوان هم باشد.  
زلزله در نپال- درآوريــل 2015 نپال با زلزله 
مهيبى روبرو شد كه مرگ 9هزارنفر و مجروح 
شدن 22هزار نفر ديگر و خسارت هاى جبران 
نشدنى را براى اين كشور به همراه داشت. در 
آن زمان يك بار ديگر كريس رونالدو قدم پيش 
 Save the گذاشــته و 5 ميليون يورو براى

Children چك كشيد.
 مبارزه با سرطان- درسال 2007 دولورس آويرو 
مادر رونالدو بر سرطان سينه غلبه كرده و فرزندش 
با هدف تشكر از كلينيكى كه او را در پرتغال درمان 

كرده بود، 120 هزار يورو به اين مركز كمك كرد. 
يتيم لبنانى- حيدر كودك لبنانى كه بعد از 
كشته شدن والدينش در يك حمله انتحارى 
در بيروت در ســال 2015 يتيم شده بود و 
بعد از اينكه يك روزنامه نگار لبنانى داستان 
زندگى او را در باشــگاه رئال مادريد تعريف 
كرد، او را به اسپانيا فرســتادند تا با كريس 
رونالدو الگــوى ديرينه اش ملاقــات كند. 
تصاويــر حيدر درحالــى كه رونالــدو را در 
آغوش گرفته و اشــك مى ريخت، به سراسر 

جهان مخابره شد.

اوراوا ردز ژاپن قهرمان آسيا شد
ورزش: تيم فوتبال اوراوا ردز ژاپن موفق شد با پيروزى در مجموع دو 
بازى رفت و برگشــت مقابل الهلال عربستان در فينال، براى دومين 

دوره پياپى قهرمان ليگ قهرمانان باشگاه هاى آسيا شود.
اوراوا و الهلال عصر ديروز ديدار برگشت خود را در ورزشگاه سايتاما 
در حالى برگزار كردند كه در ديدار رفــت، نماينده ژاپن در رياض به 
تساوى يك بر يك رسيده بود. در ديدار برگشت تيم ژاپنى توانست با 
گل رافائل سيلوا در دقيقه 88 يك بر صفر پيروز شود تا در مجموع با 

برترى 2 بر يك برابر الهلال، قهرمانى آسيا را كسب كند.
به اين ترتيب اوراواردز، نماينده قاره آسيا در جام باشگاه هاى جهان 

هم  شد كه چندى ديگر در كشور امارات برگزار مى شود.

ناصر نوربخش : فرايند انتخابى در تيم 
زير 23 سال كشتى فرنگى اجرا نشد

ايرنا: مربى اسبق تيم ملى كشــتى فرنگى بزرگسالان گفت: فرايند 
انتخابى تيم ملى در مورد تيم زير 23 سال ايران اجرا نشد و انتخاب 

تيم به اين شكل لطمه زيادى به اصل كيفيت انتخابى وارد كرد.
 «ناصر نوربخش» گفت: نفرات شايســته و خوب ديگرى در اين رده 
سنى بودند كه اگر روال قانونى فرايند انتخابى تيم ملى انجام مى شد، 

شايد آنها مى توانستند همراه اين تيم به لهستان بروند.
وى اظهار داشت: بسيارى از كشتى گيران اكنون در رده سنى زير 23 
سال هســتند كه هيچگاه فرصت و يا موقعيتى به آنها داده نشده كه 
بتوانند در يك مسابقه بين المللى حضور يابند و اين شانس همواره از 
آنها گرفته شده است و مشخص نيست بر اساس چه قانونى نفراتى كه 
از تيم جوانان وارد بزرگسالان شده بودند را به طور مستقيم راهى اين 
مسابقات كردند، در حالى كه نفرات شايسته تر ديگرى نيز بودند كه 

اين فرصت به آنها داده نشد.
وى گفت: رقابت هاى جهانى اين رده سنى نيز از يك سال گذشته در 
تقويم اتحاديه جهانى قرار گرفت و فدراسيون اين فرصت را داشت تا 
كادر فنى مجزايى را براى تيم زير 23 سال انتخاب كند و اگر چه تيم 
اعزامى از نفرات خوب و شايسته كشتى فرنگى ايران هستند اما نتايج 

به دست آمده دور از انتظار بود.

مسابقات كسب سهميه گرنداسِلم 2017
صفرى نايب قهرمان شد

ورزش: ابراهيم صفرى نماينده وزن اول المپيكى تكواندو كشورمان 
موفق شد عنوان نايب قهرمانى را بدســت آورده و سهميه حضور در 

نخستين دوره مسابقات گرنداسِلم را به نام خود ثبت نمايد.
نخستين دوره مســابقات «گرند اسِــلم» تكواندو اواخر سال جارى 
ميلادى با حضور برترين هاى تكواندو جهان به ميزبانى شهر «ووشى» 
چين برگزار مى شــود. اين رقابت ها با حضور بهترين هاى تكواندو 
جهان در دو گروه زنان و مردان در اوزان المپيكى برگزار خواهد شد 
كه به قهرمان مسابقات 70 هزار دلار، نايب قهرمان 20 هزار دلار و نفر 

سوم 10 هزار دلار پاداش تعلق مى گيرد.
بر همين اساس براى تكميل سهميه حضور در اولين دوره مسابقات 
گرنداسِلم، رقابت هاى انتخابى براى تعيين 3 سهميه باقى مانده (در 
هر 4 وزن) اين رويداد در سالن «تاى هو» شهر «ووشى» چين آغاز و   
ابرهيم صفرى در پايان موفق شد بر سكوى نايب قهرمانى اين دوره 

از رقابت ها بايستد.

در حاشيه ليگ جهانى انجام شد
ملاقات رؤساى كاراته ايران و ژاپن 

فدراسيون كاراته:  رئيس فدراسيون كاراته كشورمان در حاشيه 
برگزارى ليگ جهانى كاراته وان در اوكيناوا با رئيس فدراسيون كاراته 

ژاپن ديدار و گفت و گو كرد.
محمدصادق فرجى، رئيس فدراسيون كاراته كشورمان   گفت: در حال 
حاضر ژاپن و ايران به عنوان دو كشور برتر جهان از سوى فدراسيون 
جهانى معرفى شدند و براى قاره پهناور آسيا اين موضوع مايه مباهات 

است و بايد اين جايگاه حفظ شود. 
وى افزود: ژاپن خاســتگاه كاراته جهان اســت و كاراته ايران هم 
همواره جزو برترين ها بوده و جمعيت فعال اين رشــته در ايران 
بسيار چشمگير است. ما مى توانيم  تعاملات خوب و گسترده اى 
در زمينه توسعه فنى داشته باشيم. كاراته ايران در كوميته و ژاپن 
در كاتا از پتانسيل بالايى برخوردار است و اين همكارى مى تواند 

به نفع هر دو كشور باشد.

خبر

يكشنبه 5 آذر هفته 9 ليگ برتر واليبال
 بانك سرمايه - شمس

 ساعت: 15:00 زنده از شبكه ورزش
 

يكشنبه 5 آذر هفته 13 ليگ برترانگليس
 هادرسفيلد - منچسترسيتى

 ساعت: 19:30 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 5 آذر هفته 13 لاليگا
 والنسيا - بارسلونا

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

يكشنبه 5 آذر هفته 14 لوشامپيونا
 موناكو - پارى سن ژرمن

 ساعت: 23:30 زنده از شبكه ورزش

انگليس - ليگ برتر
 وستهام 1 -  1 لسترسيتى

اسپانيا - لاليگا
 سلتاويگو 1  - 0 لگانس

آلمان - بوندسليگا
 هانوفر 1 -  1 اشتوتگارت

فرانسه - لوشامپيونا
 سنت اتين 2 - 2  استراسبورگ

هلند - ارديويسه
 آلكمار 2 -  0 توئنته

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

قايقرانى 
قهرمانى معلولان آسيا

مدال هاى رنگارنگ
 براى ايران

تسنيم: رقابت هاى قايقرانى قهرمانى معلولان آسيا با كسب يك طلا 
و سه نقره توسط نمايندگان ايران پيگيرى شد.

در بخش بانوان رويا ســلطانى در رقابت هاى VL۲ به نشان طلا دست 
يافت و توانست در مسابقات KL۲ نيز به نشان نقره برسد. در اين رقابت 

شهلا بهروزى راد در KL۳ نايب قهرمان شد.
همچنين اسلام جاهدى در KL۲ به نشان نقره و عنوان نايب قهرمانى 

در بخش مردان دست يافت.
رقابت هــاى قهرمانى آســيا قايقرانى معلوليــن با حضور 

نمايندگان 8 كشور آسيايى در شهر پاتايا برپاست و 
تيم ملى ايران با 5 نماينده در اين مسابقات 

حضور دارد.

2 سهميه بازى هاى 
پارالمپيك زمستانى

 براى ايران
ورزش: كميته بيــن المللــى پارالمپيك دو ســهميه بازى هاى 

پارالمپيك زمستانى را در رشته آلپاين به ايران داد ضمن اينكه احتمال 
افزايش تعداد سهميه هاى ايران وجود دارد. عيسى ساوه شمشكى رئيس 
انجمن پارا اســكى در اين زمينه گفت: تاكنون دو ســهميه بازى هاى 
پارالمپيك زمستانى براى آقايان و بانوان در رشته آلپاين به ايران داده 
شده است اما اسكى بازانى كه ســهميه بازى ها را كسب كرده اند را 

مشخص نكرده ايم تا بعد از مسابقات كاپ آسيايى و بين المللى 
كه به ميزبانى ايران برگزار مى شود، بهترين ها را انتخاب 

كنيم. همچنين مى توانيم سهميه هاى بيشترى را 
در مسابقاتى كه پيش رو داريم كسب 

كنيم.

مرادى: 
براى قهرمانى تاريخى 

در جهان هم قسم شديم
ورزش سه: رئيس فدراســيون وزنه بردارى گفت: طبق صحبتى كه با 

شوراى سياست گذارى صداوسيما داشــتم، مذاكرات لازم صورت گرفته و 
مسابقات نمايندگان ايران قطعا پخش زنده مى شود.

على مرادى گفت:  ايرانى ها مردان روزهاى ســخت هســتند. وزنه برداران ما با 
روحيه مضاعف به افتخارآفرينى فكر مى كنند. آنها به آمادگى صددرصد رسيدند و 
مى خواهند يك كار تاريخى انجام دهند. تمام تلاش خود را براى رسيدن به كسب 
عنوان قهرمانى در جهان مى كنيم و وزنه برداران هم براى رسيدن به اين عنوان 

تاريخى هم قسم شدند.
وى گفت: آنطور كه من شنيدم ايرانى هاى مقيم آمريكا از چند روز قبل 

بليت مسابقات را پيش خريد كرده اند. طبق اطلاعاتى كه من دارم، 
بسيارى از سكوهاى سالن توسط ايرانى ها خريدارى شده 

و هواداران ساير كشورها با كمبود بليت مواجه 
شدند.
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جوزپ ماريا بارتومئو مديرعامل باشــگاه بارسلونا پس از 
امضاى قرارداد جديد ليونل مســى فوق ستاره آرژانتينى با 
مبلغ 700 ميليون يورو  تا ســال 2021، از افتخار خود براى 
نگه داشتن مسى در بارسا گفته و او را بهترين بازيكن تاريخ 

فوتبال لقب مى دهد.

على كريمى در جديدترين پست اينستاگرامى خود مى گويد 
سرنوشت ما توسط كفش هايى كه پوشيده ايم رقم نمي خورد، 

بلكه به قدم هايى كه بر ميداريم، بستگى دارد. 

باشــگاه بايرن مونيخ در توئيتر خود تولد 36سالگى ژابى 
آلونسو هافبك اسپانيايى سابق خود را تبريك گفته كه در 
انتهاى فصل گذشته از فوتبال خداحافظى كرد. اين باشگاه 
در توئيت خود كليپى از گل هاى آلونســو نيز در لباس بايرن 

منتشر كرده است.

بعد از انتقال مرتضى پورعلى گ نجى به بيمارســتان به دليل 
خستگى مفرط، باشگاه الســد قطر در استورى اينستاگرام 
خود عكسى از او در بيمارستان منتشر كرده و براى او پيامى 

نوشته كه هرچه زودتر خوب شود.

ديدار انتخابى جام جهانى

شكست ناباورانه تيم ملى 
بسكتبال مقابل عراق

ورزش: شــاگردان مهران حاتمى در اولين ديدار انتخابى جام 
جهانى شكســت را پذيرفتند. تيم ملى بسكتبال ايران در اولين 
ديدار رقابت هاى انتخابى جام جهانى مقابل عراق با نتيجه 74 
بر 66 تن به شكست دادند. استعفاى رئيس فدراسيون و غيبت 
حامد حدادى و بهنام يخچالى اتفاقــات مهمى بود كه پيش از 
ديدار با عراق رخ داد كه در نهايت منجر به اين شكســت باور 

نكردنى شد.

  هاشمى: بهتر است بسكتبال را تعطيل كنيم!
بازيكن و مربى سابق تيم ملى بسكتبال معتقد است مشكل آسمان 

خراش هاى كشورمان مقابل عراق روحى بوده است.
مصطفى هاشمى گفت: حرف من اين است كه همه مربيان از نظر فنى 
دچار اشتباهاتى مى شوند؛ اما مشكل اينجاست وقتى قبل از مسابقات 
حرف از بازيكن خارجى حريف و مشكلات مالى خودمان مى زنيم، 
ناخودآگاه اعتماد به نفس تيــم پايين مى آيد. همين صحبت ها بود 
كه باعث شد در كوارتر چهارم بازيكنان ما اينقدر ضعيف بازى كنند و 

نتيجه را به حريف واگذار كردند.
وى همچنين مى افزايد: اگر واقعا قرار است ما نگران بازى كردن 
با عراق، قطر و قزاقستان كه همگروهى ما در انتخابى جام جهانى 
هستند، باشيم كه بهتر است بســكتبال را تعطيل كنيم. بهترين 
بازيكنان آسيا را در تيممان داريم و به جز اســتراليا تمام تيم ها 
از نظر قدرت بازيكنان پايين تر از ما هســتند. ما با همين تيم به 
راحتى مى توانيم قهرمان بازى هاى آســيايى 2018 در جاكارتا 

باشيم.

 تنها رئيس فدراسيونى هستم كه اسكار ورزشى دارد
مشحون: استعفا كار آدم هاى ترسوست

مهلت 10 روزه به وزير ورزش

تير خلاص ديوان عدالت بر انتخابات تير اندازى
هفته  نهم ليگ برتر واليبال

بانك سرمايه و شهردارى تبريز به دنبال حفظ ركوردها

تسنيم:  رئيس سازمان بازرسى كل كشور چندى پيش بر 
لزوم اجرايى شدن قانون منع به كارگيرى بازنشستگان تأكيد 
كرد، قانونى كه در حوزه ورزش شامل حال برخى از رؤساى 

فدراسيون ها و مديران نيز مى شود.
يكى از اين مديران بازنشســته محمود مشحون، رئيس 
فدراسيون بســكتبال بود كه خبر استعفاى او روز جمعه 
رسانه اى شــد هر چند خودش معتقد اســت كه استعفا 
نداده و كناره گيرى كرده اســت. «اعتقادى به اســتعفا 
ندارم، چون اســتعفا كار آدم هاى ترسوست. من در واقع 
با كناره گيرى ام، راه را براى كســانى كه علاقه به خدمت 

دارند، باز كردم».
محمود مشــحون ضمن بيان مطلب فوق اظهار داشــت: 
حالم خيلى خوب است و آنچه وظيفه ام بود براى بسكتبال 

انجام دادم.
وى تأكيد كرد: دســتورى از جانــب وزارت ورزش براى 
كناره گيرى من از فدراسيون بسكتبال صادر نشده است. 
من روز چهارشنبه چند ســاعتى با وزير ورزش صحبت 
كردم. اعتقاد من اين اســت كه نبايد مانع رشد و سلامت 
ورزش باشــم. از طرف ديگر، مسئله سازمان بازرسى كل 
كشور هم مطرح بود. من همواره تابع قانون بوده، هستم 
و خواهم بود. در نهايت به اين نتيجه رسيدم كه به صلاح 

ورزش بسكتبال است كه كنار بروم.
مشــحون ادامه داد: اگر در مقابل كناره گيرى از رياســت 
فدراسيون مقاومت مى كردم، خيلى ها ممكن بود به قضيه 
ورود كنند و اختلال در بســكتبال ايجاد مى شد. هدف من 
هميشه پيشرفت كار بوده اســت. نبايد اجازه مى دادم كه 
ديگران در مورد ما تصميم بگيرند. باز هم تأكيد مى كنم كه 

تابع نظام هســتم و اگر در اين مورد كم  تجربگى مى كردم، 
شرايط پيچيده مى شد.

رئيس پيشين فدراسيون بسكتبال ايران همچنين تصريح 
كرد: كناره گيرى مــن مربوط به مصوبه مجلس شــوراى 
اسلامى است و برگشتى ندارد. علاوه بر اين من نبايد دنبال 
پيدا كردن راه و مصوبه براى برگشــتن به فدراسيون باشم. 
مسئوليت هاى كشورى مثل مرگ و زندگى است و عاقبت 
هر كسى در اين بين مشخص است. مسئوليت بالاخره تمام 
مى شود و بسيار خرسندم كه 30 سال مورد اعتماد نظام و 

وزارت ورزش بودم.

مشحون با اشاره به توسعه بســكتبال بانوان اظهار داشت: 
تنها حسرتى كه به دل من باقى مانده، توسعه ورزش بانوان و 
جبران محروميت آنهاست. ما بعد از هشت سال براى بازى 
تيم بانوان مجوز گرفتيم. دوست داشتم تيم بانوان در حضور 
من به جايى برســد تا به نوعى حق و حقوق آنها را پرداخت 

كرده باشيم.
وى در پايان تصريح كرد: برنامــه خاصى براى آينده ندارم، 
چون تخصص و تجربه من تنها در بسكتبال است. تنها بايد 
بگويم كه خيلى خوشحالم كه تنها رئيس فدراسيونى هستم 

كه جايزه اسكار ورزشى دارد.

ورزش:   ديوان عدالت ادارى در نامه اى به وزارت ورزش و جوانان 
هشــدار داد كه درباره انتخابات تيراندازى به قانون عمل كند. 
ديوان عدالت ادارى در نامه اى به وزيــر ورزش و جوانان اعلام 
كرد كه ظرف 10 روز پس از دريافت نامه بايد تكليف فدراسيون 

تيراندازى را مشخص و طبق قانون رفتار كند.
اين ديوان چندى پيــش اعلام كرده بود كــه انتخابات 
فدراســيون تيراندازى در ســال 93 صحت داشته و بر 
اين اســاس مهدى هاشــمى همچنان رئيس فدراسيون 

است. اين در حالى اســت كه وزارت ورزش چندى پيش 
انتخابات فدراسيون تيراندازى را برگزار كرد و على دادگر 

به عنوان رئيس انتخاب شده بود.
نامه ديوان عدالت بــه وزارت ورزش روز چهارشــنبه، اول 
آذر ماه ابلاغ و 10 روز نيز فرصت داده شــده اســت. ديوان 
عدالت تاكيد كرده كه در صورت عدم اجراى اين موضوع از 
سوى وزارت ورزش، برابر مقررات با اين وزارتخانه برخورد 

خواهد شد.

ورزش: هفته  نهم ليگ برتر واليبال با برگزارى شش ديدار 
در شهرهاى تهران، تبريز، سارى و ورامين امروزآغاز مى شود. 
دو ديدار به طــور همزمان از ســاعت 15 در تهران برگزار 
مى شود كه در سالن فدراسيون واليبال، شمس ميزبان بانك 
سرمايه صدرنشين ليگ است. شاگردان مصطفى كارخانه 
با هشت برد بيست و چهار امتيازى هستند و مى خواهند با 
كسب سه امتياز گام بلندى براى قهرمانى نيم فصل آن هم 
دو هفته  باقى  مانده به پايــان رقابت هاى دور رفت بر دارند. 
در ســوى ديگر ياران جوان محمد وكيلى نشان داده اند كه 

در بازى هاى ســخت رقيبى ســخت كوش هستند و حتى 
مى توانند دست به خلق شــگفتى بزنند. شمس با سه برد و 
پنج شكست با 9 امتياز در رده نهم جدول رده بندى قرار دارد 

و در صورت پيروزى مى تواند جايگاهش را بهبود ببخشد.
 برنامه ديدارهاى هفته  نهم به شرح زير است:

شمس تهران - بانك سرمايه/ ســايپا تهران - رعد پدافند 
كاشان/ شهردارى تبريز - كاله آمل  

سارويه سارى - هاوش گنبد / شهردارى ورامين - شهردارى 
اروميه / پيكان تهران - خاتم اردكان 



 جامعه/  محبوبه علی پور 
بنابر پژوهش های انجام شده در حال  

حاضر بیش از 6میلیون زوج نابارور در 
کشور وجود دارند و هرساله در 20درصد ازدواج ها، 

مشکلات ناباروری مشهود است.

20درصد زوج های کشور نابارورند
دکتر آتوسا کریمی، عضو تیم تخصصی مرکز  درمان 
ناباروری و سقط مکرر ابن سینا با اشاره به وضعیت 
ناباروری در کشور اظهار می کند: بنابر میانگین   آمار 
جهانی حدود10 تا 15 درصد زوج ها دچار ناباروری 
هستند، این درحالی است که در بررسی های صورت 
گرفته در کشــور ما این میزان به حدود20 درصد 
می رسد.البته در این تفاوت آمارها می توان عوامل 
اجتماعی و فرهنگی ملل را نیز مؤثر دانست.چنان 
که شاید در برخی جوامع میزان ناباروری بالا باشد و 
اما تلاش چندانی برای حل این مسئله دیده نشود، 
اما در جامعه ایرانی به دلیل مسائل فرهنگی و علاقه 
مندی به فرزند آوری میزان تلاش های زوجین برای 
درمان ناباروری به طورچشمگیری مشهود است.این 
فلوشیب نازایی در پاسخ به اینکه آیا میزان ناباروری 
درسال های اخیر افزایش داشته نیز می گوید: از آنجا 
که ما آماری از وضعیت ناباروری در دهه های گذشته 
نداریم، به طور قطع نمی توانیم در این زمینه اظهار 
نظر کنیم، اما بی تردید رشد شیوه های تشخیصی 
در ســال های اخیر سبب افزایش  شناسایی  موارد 
ناباروری شــده اســت.چنان که در حال حاضر در 
زمینــه درمان این عارضه  کشــور ما جایگاه قابل 
توجهی در جهان دارد،ایــن موضوع را می توان در 
حضور متخصصان ایرانی در کنفرانس های تخصصی 
و بین المللی مشاهده کرد. دکتر کریمی، متخصص 
زنان و زایمان همچنین می افزاید:در سال های اخیر 
و با تغییر سیاست ها در زمینه فرزند آوری، شاهد 
گسترش خدمات بیمه ها در حوزه درمان ناباروری 
هســتیم.البته از آنجا که برخی داروهای هورمونی 
و جراحی ها به هزینه های ســنگین تری نیاز دارد؛ 
چنانچه حمایت های ســازمان های بیمه افزون تر 
شــود، روند ارائــه خدمات به بیمــاران بخصوص 
در متقاضیان بــه خدمات جایگزین بیش از پیش 
تسهیل می شود و به این ترتیب  بنیان خانواده ها نیز  
تحکیم خواهد یافت.وی با اشاره به آثار اجرای طرح 
تحول سلامت نیز می گوید: مطابق طرح مزبور و بر 
اساس پروتکل های تعریف شده، بیماران می توانند 
با وجود شرایطی همانند شرط سنی برای زوجین 
از برخی حمایت ها نظیر اجــرای یک نوبت »ای- 
وی- اف« رایگان برخوردار شــوند.گرچه این گونه 
حمایت ها از بیماران نابارور به دلیل هزینه سنگین 

درمان این عارضه و منابع محدود حوزه ســلامت 
قابل تأمل است، اما از آنجا که زوجین نابارور برای 
درمان ناگزیر به خدمات افزون تری هســتند، جا 
دارد که در نظام ســلامت حمایت ها و بودجه های 
مشخصی برای  درمان  این افراد در نظر گرفته شود.
چرا که مراکز درمانی معتبر در کشور توان و دانش 
تخصصی برای ارائه هر گونه خدمات را دارا هستند.

 ضرورت مشارکت های ملی
بنابر اعتقاد آگاهان درحوزه ســلامت، بیش از50 
درصد از مراجعه کنندگان به مراکز درمان ناباروری، 
به خاطر هزینه های زیــاد از ادامه درمان منصرف 
می شــوند؛ همچنین چندی پیــش دکتر محمد 
مهدی آخوندی،رئیس انجمن جنین شناســی و 
تولیدمثل اظهار داشت: در کشور ما هزینه این افراد 
در مراکز دولتی و خصوصی 5/۳ میلیون، هزینه دارو 
5/1 و هزینه تشخیص 5/1 میلیون تومان می باشد. 
البته در کشورهای دیگر هزینه تشخیص و درمان 
این افراد رقمی حدود 15 هزار دلار برآورد می شود.
دکتــر حمید چوبینه، مدیر عامل مجتمع دارویی، 
درمانی هلال ایران نیز خاطرنشان می کند:جوامعی 
کــه می خواهند جوان بمانند و همــواره از نیروی 
انســانی تازه نفــس و مؤثر بهره مند شــوند، باید 
راهکارهایی را برای ازدیاد جمعیت مدنظر داشــته 
باشــند.از این رو از راه های ازدیاد موالید در جوامع 
گوناگون، رفع مشــکل  خانواده ها اســت که توان 
و امکانات فرزند آوری را دارا می باشــند، اما بنا به 

دلایلی قادر به حل نیاز خود نیستند که یکی از این 
مسائل بیماری ناباروری است.البته آمارهای جسته 
و گریخته و متعددی از این خانواده ها ارائه می شود، 
چنان که گفته می شود بین 2/5 تا ۳ میلیون زوج 
در کشــور ما به دلیل بیماری، قادر به فرزند آوری 
نیستند.همچنین بنابر آمارهای موجود 20 درصد 
از زوج ها گرفتار این عارضه هستند. وی می افزاید: 
یک دوره درمان حداقل 15 روز اســت و ۳0-40 
درصد بیماران در همان مرحله اول درمان به نتیجه 
می رســند. البته گرچه تلاش هایی برای حمایت 
بیشتر بیماران در سال های اخیر مشاهده می شود، 
اما همچنــان حمایت های بیمه هــای پایه از این 
بیماران ناچیز است و بیمه های تکمیلی این خدمات 
را تاحدی پوشــش می دهند.دکتر چوبینه تصریح 
می کند: چنانچه امروزه ما این آمارها را با توجه به 
شرایط اجتماعی جامعه همانند افزایش سن ازدواج 
و باروری، بخصوص در دختران دقیق بدانیم؛ در روند 

درمان این افراد مشکل تنگنای معیشتی و مسائل  
اقتصادی نیز قابل تأمل است؛ چرا که موجب تأخیر 
در روند درمان می شود.از همین رو برای حل بیماری 
ناباروری نیاز به همکاری ومشارکت های ملی است 
و به تنهایی نمی توان از دستگاه های فعال درحوزه 
سلامت همانند سازمان های بیمه انتظار داشت که 
حمایت های جدی از این قضیه داشــته باشند.زیرا 
مقولــه ای اقتصادی بوده و بایــد منابع کافی برای 
مراکز بیمه در این خصوص لحاظ شود تا مؤسسات 
یاد شده در این عرصه سرمایه گذاری کنند. بنابراین 
منابع مورد نیاز یا باید از ســوی مردم تأمین شود 
و یا دولت در بودجه ســالانه حوزه ســلامت برای 
این مقوله منابعــی را در نظر بگیرد. به نظرم باید 
از هر دو مورد یاد شــده بهره گرفت تا مراکز بیمه 
با توانمنــدی افزون تر دراین عرصه به ارائه خدمت 
بپردازد.بــه این ترتیب »بیمه ناباروری« در خدمات 
عمومی ســلامت لحاظ شــود؛ زیرا خانواده هایی 
که درگیر مشــکل ناباروری هستند با چالش های 
اجتماعی نیز می توانند مواجه شــوند، چنان که از 
موارد مؤثر در طلاق زوجین همین مشکل ناباروری 
اســت.دکتر احمد وثوق، معاون خدمات تخصصی 
پژوهشگاه رویان نیز اظهار می کند:گرچه به دلیل 
گســترش مراکز درمانی و روند سیاستگذاری های 
حوزه سلامت دسترسی به خدمات درمان ناباروری 
به طور محسوسی بهبود یافته، اما همچنان وضعیت 
حمایت های بیمه ای قابل تأمل اســت.چرا که به 
طورکلی درمان ناباروری گران بوده و سازمان های 

بیمه با گســترش خدمات خود متضرر می شوند، 
بنابراین باید این گونه حمایت ها در بودجه ســرانه 

سلامت هر ایرانی لحاظ شود.

 مزایا و معایب  گسترش مراکز درمانی
درحــال حاضر حدود 60 مرکز درمــان ناباروری 
با تمرکز بر کلانشــهرها در کشور فعال هستند؛ 
مســئله ای که حــال به مقوله ای قابــل توجه در 
درمان ناباروری بدل شــده است.چنان که چندی 
 پیش دکتربهزاد قربانی، مدیر مرکز درمان ناباروری
 ابن ســینای جهاد دانشــگاهی با انتقــاد به این 
امر تأکید کرد: بهتر اســت به جــای اینکه مراکز 
متعدد نازایی داشــته باشــیم، چند مرکز معتبر 
علمی پژوهشی داشــته باشیم که در روند درمان 
نیز نتیجه بخش باشــد.دکتر چوبینه، نیز با اشاره 
به رشــد دانش تخصصی درمــان ناباروری تأکید 
می کند: گســتردگی مراکز درمانی تــا نقاط دور 
دســت کشور قابل قبول اســت، اما باید همسو با 
این گستردگی و البته افزایش تعدد مراکز درمانی؛ 
ســاختاری برای  تقویت کادر تخصصی نیز ایجاد 
شــود. همچنین نیروهای متخصص این حوزه در 
مراکز مزبور به کارگرفته شــوند. چرا که برنامه ها 
و سیاست ها به گونه ای نبوده که متخصصان این 
عرصه به ســوی مراکز درمان نابــاروری موجود 
هدایت شوند.وی می افزاید: گرچه بهترین ناظران 
بر ارائه خدمات ســلامت مردم هستند، اما نباید 
انتظار داشت این قضاوت ها نتیجه اشتباه و تجربه 
آن ها باشد. بنابراین زمانی که ساختار نظام مندی 
برای این مراکز تعریف کنیم، متناسب با یکسری 
الگوها و اســتانداردها خدماتی را عرضه می کنند.

به این ترتیب هم توزیع نیروی انسانی قاعده مند 
اســت و هم توان علمی متخصصان هدر نمی رود.

البته تیم های نظارتی وزارت بهداشــت و متولیان 
امر نیز باید دراین مقوله نقش خود را محفوظ نگه 
دارند؛ چرا که در زمینه درمان ناباروری بحث های 
اجتماعی نیز در حوزه های درمانی دخیل هستند، 
از همین رو حساسیت های بیشتری را  می طلبد. 
دکتر وثــوق نیز می گوید: از مزایای رشــد مراکز 
درمان ناباروری درکلانشــهرها این اســت که از 
مناطق مجاور نیز بیماران می توانند برای دریافت 
خدمات مراجعه کنند و البته متخصصان نیز تمایل 
بیشتری به ارائه خدمات در مراکز استان ها دارند.

این در حالی است که در چنین وضعیتی دسترسی 
به  مراکز یادشده برای سایر هموطنان در شهرها 
و نقاط دیگر به دشــواری میسر می شود و این از 
ایرادهای تمرکز مراکز درمان ناباروری در پایتخت 

و کلانشهرهاست.

فعالان حوزه سلامت در گفت و گو با قدس تأکید کردند 

حمایت های عقیم بیمه ها از خدمات ناباروری
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
بندهــای  از  یکــی  نابــاروری  درمــان 
سیاســت های ابلاغی جمعیتی اســت. با 
توجــه به اینکه زوج هــای نابارور درصد 
قابــل ملاحظــه ای از جمعیت کشــور را 
تشــکیل می دهنــد؛ بنابرایــن باید در 
پــی اجــرای تدابیری بود تا ایــن زوج ها 

هزینه های کمتری را متحمل شوند

مردم ایران 6 برابر آمار جهانی نان می خورند
 در خبــری خواندم »ایرانی ها 6 برابر آمار جهانــی نان می خورند. رقم 
خیره کننده  مصرف سرانه نان هر ایرانی در سال 160 کیلوگرم است که 
این آمار در دنیا فقط 25 کیلوگرم است.«یک روزنامه دولتی کشور با نشر 
این خبر خواسته بنویسد ایرانی های بی ذوق هنوز در عوالم ادوار باستان 
هستند و به جای شیشلیک و استیک و خاویار و میگو و سینه بوقلمون 
و ران غاز حرص می زنند و نان می خورند و انگار برنج دم سیاه اتابکی و 
ماهی آزاد و سفید و گوشت کبک دم دستشان نیست و دولت مظلوم 
خدمتگزار را در فشار گذارده و دایماً نان خالی از دولتمردانی که عکس 
سفره هایشــان را دیده اید طلب می کنند.نــان در این مملکت از زمان 
هخامنشیان غذای اصلی مردم بوده است. برنج در قرون قدیم از چین 
به ایران آمد، ســیب زمینی و ذرت از قرن نوزدهم به ایران آورده شد. 
نان و گوشت از قدیم ترین ادوار، غذای اصلی مردم ایران شناخته شده 
بود. قیمت گوشت گران می شد، ولی حکومت ها، سلسله ها و دولت ها 
ســعی می کردند نان که غذای اصلی مردم بوده و هست گران نشود. 
به نظرم امروز دســتی در کار اســت که مردم را ناراضی کند. مردم در 
تابستان نان و پنیر و هندوانه و خیار و خربزه می خوردند. در زمستان با 
نان و گوشت تازه یا قورمه شکم سیر می کردند و در نهایت در فقیرترین 
خانواده ها دیزی آبگوشت و پس از عصر ترکان و مغولان طاس کبابی 
روی اجاق می رفت.ویل دورانت؛مورخ بزرگ قرن بیســتم در مجلدات 
مربوط به ایرانی می گوید فقیرترین طبقات نان با شــوربای سیر و پیاز 
می خوردند. در ایران ماهی تازه تا اواخر قاجاریه کمتر به دست می آمد 
و سبزی پلوی شب عید را با ماهی دودی می خوردند. دولت ها همیشه 
معتقد بودند در ترازوی نانوایی ها، سنگ کیلوی سیاست موجود است 
و وقتی آرد کمیاب و نان گران شود بیم اغتشاش می رود.امروز امیدی 
به دمپختک هم نیست؛ زیرا برنج کیلویی از 10 هزار تومان تا 16 هزار 
تومان شــده و برنجکاری برای برنجکاران صرف می کند. دولت به یک 
گروه صنفی اجازه داده بهای انــواع نان ها را 15 درصد افزایش دهند. 
سنگک 800 تومانی که اکنون می گویند 920 تومان دروغ است، من 
سال هاست ســنگک را دانه ای 2000 تومان خریداری می کنم.بربری 
را 1000 تومان می خــرم و تافتون و لواش هم با این قیمت که اعلام 
 می کرده اند به فروش نمی رســد.کما اینکه بهای گوشت هم کیلویی 
60-50 هزار تومان است، تا اعتراض می کنید، جواب می دهند که نان 
و غذا در جاهای دیگر دنیا هم گران اســت.یارانه ها را هم که قرار است 
کم کم قطع کنند. در این مملکت با این حقوق ناچیزی که به حقوق 
بگیران می دهند، شرم نمی کنند بار گرانی ها را به گردن مردم می اندازند. 
من سال های زیادی را در این شهر و کشور گذرانده ام.افزایش قیمت ها 
یک روند طبیعی و معقول و علمی داشت، نان مهم ترین خوردنی مردم 
بود. مرحوم عبدالله مستوفی، نویسنده کتاب سه جلدی تاریخ اجتماعی 
واداری قاجاریه نوشــته اســت: مردم در زمان ناصرالدین شاه در ناهار 
به نان و آبگوشــت و انواع خوراکی های پختنی و طاس کباب بسنده 
می کردند. چلو و پلو غذای شام بود. معتقد بودند چلو و پلو سبک است 
و به درد شام می خورد. طبقات پایین و کم درآمد زیاد پلو و چلو خور 
نبودند. پلو و چلو نان شب عید یا اعیاد یا عروسی بود، ولی دولت همیشه 
مراقبت داشــت نرخ نان ارزان باشد. به ناصرالدین شاه خبر دادند چه 
نشسته ای، پسر کامران میرزا و مادر به ظاهر مؤمنه و نمازخوان ایشان، 
خانم منیرالسلطنه از هر گوسفندی که چوبدارها وارد تهران می کنند، 
مبلغی خراج می گیرند و از هر کیسه گندم مبلغی،خیلی رنجید و برای 
اینکه نایب السلطنه غارتگر به چپاول خود ادامه ندهد، دستور داد سنگی 
کتیبه وارد و در مسجد شاه تهران نصب کردند که مالیات آرد و گوشت 
بخشیده شده بود و کارگران دزد دولتی از نان و گوشت مردم ندزدند.

این وزیران کابینه آقای روحانی یک برگه تاریخ ایران را نخوانده اند.وزیر 
اقتصاد و دارایی سابقش که یادتان هست چه بر سر اقتصاد ایران آورد.

وزیر کنونی هم تمام مصوبات ســابق را تأیید می کند. وزیر صنعت و 
معدن و تجارتش هم که مصوبه ضدمردمی برداشتن قیمت از کالاهای 
حیاتی مــردم را که یادگار نعمت زاده بــود، تأیید کرده، فقط رویش 
نمی شــود اعلام کند.دولت پول بــرق و آب و گاز و انواع خدمات را از 
نانوایی ها بدون تخفیف می گیرد و برای جبران زیان نانوایان آنان را به 
مــردم فقیر و کم درآمد حواله می دهد، اجرتان زیاد باد. من نمی گویم 
نانوایان حق ندارند، ولــی چرا دولت در بهای آب و برق و گاز تخفیف 
نمی دهد؟ چرا به نانوایان یارانه نمی دهد که جبران فروششان شود و نان 
را گران نکنند برای آقایان و خانم هایی که حقوق بالای 15-10 میلیون 
تومان می گیرند، گران شدن نان اهمیتی ندارد؛ چون حتی قیمت نان و 
گوشت و سبزی و لبنیات را نمی دانند؛ ولی برای خانواده های کم درآمد 
کارگری که 900 هزار تومان حقوق می گیرند، همین افزایش بهای نان 
مصیبتی است و ناله و نفرین آن ها را به آسمان ها می رساند. البته شما 

که اهمیتی به ناله و ندبه و نفرین مردم نمی دهید!

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس:
 تمام صندوق های بیمه ای کشور 

ورشکسته هستند
خانه ملت: عضو کمیســیون بهداشت 
و درمــان مجلــس گفت: تقریبــاً تمام 
صندوق های بیمه ای کشــور در وضعیت 
ورشکســتگی قرار دارند.احمد حمزه در 
واکنش نســبت به اظهارنظر مدیرعامل 
ســازمان تامین اجتماعی مبنی بر اینکه 
ورشکســتگی در صندوق هــای بیمه ای 

معنی ندارد، گفت:اگر منظور از ورشکســتگی صندوق های بیمه ای این 
باشد که، دخل و خرج این صندوق ها با هم نمی خواند و پرداختی آن ها 
به مراتب بیشتر از دریافتی آن هاست، در شرایط کنونی به غیر از صندوق 
تامین اجتماعی تمام بیمه ها در این وضعیت قرار دارند و تنها با حمایت 
دولت سرپا هستند که سالانه مبالغ قابل توجهی از بودجه عمومی را به 
آن ها کمک می کند تا بتوانند بدهی های خود را پرداخت کنند.وی ادامه 
داد: هم اکنون تنها بیمه ســلامت به دلیل اینکه صندوق نبوده و حالت 
کارپردازی دارد و از زمانی که بنیانگذاری شــد، توسط مبلغی که دولت 
از بودجه عمومی به آن پرداخت کرده و اداره می شــود، هنوز به بحران 
نرسیده اســت، ولی سایر صندوق های بیمه از وضعیت خوبی برخوردار 

نبوده و باری بر دوش کشور هستند.

یادداشت های ساعت 25

خبر

جامعه/مریم احمدی شیروان: این روزها شنیده می شود که 
وضعیت اورژانس کشور، اورژانسی شده و خود نیازمند دریافت 
کمک است؛ چرا که به گفته مسئولان و به خاطر مشکلات و 
کمبودهایی که با آن روبه رو است، تنها 20 درصد خدمات آن 
استاندارد است.پیرحسین کولیوند، رئیس اورژانس کشور درباره 
این مشکلات به خبرنگار ما می گوید: بزرگ ترین مشکل پیش 
روی اورژانس کشور، کمبود نیروی انسانی است؛ به طوری که 
هــم اکنون، برای حفظ وضعیت موجود دســت کم 10 هزار 
نیرو کم داریم. البته بخشــی از این نیروها باید خانم باشــند. 
متأســفانه نیروی عملیاتی خانم نداریم، در حالی که به عنوان 
یک کشــور مسلمان و برای حفظ موازین شرعی و دینی باید 
نیروی عملیاتی خانم را به جمع تکنسین های اورژانس کشور 
اضافه کنیم.وی می افزاید: تأمین این نیروها کار آسانی نیست. 
امیدواریم دولت و مجلس شــورای اسلامی موانع اصلی جذب 
تکنسین فوریت های پزشکی خانم که مجوز استخدام، تربیت 
نیرو و تأمین نشــدن منابع مالی است را حل کرده و در زمینه 
دریافت مجوز جذب تعدادی تکنســین فوریت های پزشکی 

و پرستار خانم را تســهیل کند.رئیس اورژانس کشور یکی از 
بزرگ ترین مشکلات امداد رسانی را نداشتن بالگرد دید در شب 
دانسته و توضیح می دهد: هنگام بروز حوادث غیرمترقبه و برای 
انجام خدمات و فوریت های پزشکی به بالگردهایی برای دید در 
شب نیاز است که باید برای جبران این کمبود بودجه ای در نظر 

گرفته شود و برای تهیه آن اقدام شود. 
علاوه بر آن هــر چند که حدود 2400 دســتگاه آمبولانس 
به ناوگان اورژانس کشــور افزوده شــده، اما هنوز هم بیشتر 
آمبولانس ها فرسوده بوده و بیش از 10 سال عمر کرده اند که 
بــه تغییر نیاز دارند. به همین منظــور در حال حاضر قرارداد 
خرید 400 دستگاه آمبولانس جدید منعقد شده و مجوز خرید 
1000دستگاه دیگر را از دولت گرفته ایم.کولیوند تأکید می کند: 
با وجود تمام اقدامات انجام شده، همچنان نیاز به تقویت ناوگان 
زمینی، هوایی، دریایی و ریلی وجود دارد. متأســفانه هنوز در 
کشــور یک واگن اورژانس یا امداد و نجات برای امدادرســانی 
وجود ندارد و اگر حوادثی ریلی اتفاق بیفتد، تا زمان رسیدن به 
محل حادثه زمان زیادی را از دست خواهیم داد که باید در این 

زمینه اقداماتی جدی اندیشیده و اجرا شود.

 اورژانس هوایی کشور زمینگیر است
علاوه بر موارد ذکر شــده، نبود امنیت، فرســودگی شــغلی 
و ســختی کار در اورژانس ها از مواردی اســت که نیاز دارد تا 
دولت و نماینده های مجلس برای حل آن آستین  ها را بالا بزنند.

عباسعلی پوربافرانی، عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی نیز در توضیح مشکلات این حوزه به خبرنگار 
مــا می گوید: با تصویب مجلس و به منظور ســاماندهی بهتر 
فعالیت های اورژانس، سازمان اورژانس کشور به تصویب رسید. 
البته می دانیم که صرفاً تغییر ساختار مشکلات را حل نمی کند، 
بلکه با توجه به وضعیت کشــور و بخصوص مشکلاتی که در 
جاده ها وجود دارد، نیاز به ســاخت پایگاه های بیشتر احساس 
می شــود. هنوز هم نیاز به نوســازی ناوگان کشور وجود دارد. 
علاوه بر آن در بخش نیروی انسانی، کمبود نیروی انسانی وجود 
دارد. هر چند که فعالیت هایی با تربیت کاردان و کارشــناس 
فوریت های پزشکی انجام شده که می تواند کمک کننده باشد، 
اما نیاز به تقویت بیشتر احساس می شود. علاوه بر آن همچنان 
که در کشور کمبود نیروی پرســتار و کادر درمانی داریم، در 
اورژانس هم با کمبود نیروی انســانی روبه رو هستیم.نماینده 
نائین ادامه می دهد: در اورژانس هوایی کشور مشکل بسیاری 

داریم و نیاز اســت این اورژانس به جد تقویت شــود. در حال 
حاضر ناوگان اورژانس هوایی پوشش زیادی نداشته و در برخی 
نقاط بندرت وجود دارد. به طور مثال، شهرستان نائین ۳5هزار 
کیلومتر وسعت داشته، یک سوم استان اصفهان را شامل شده 
و جاده های مواصلاتی بســیاری دارد، اما از خدمات اورژانس 
هوایی بی بهره اســت.وی تأکید می کند: باید برای رفع تمام 
نیازهای اورژانس کشور تلاش بیشتری صورت گیرد. نباید از 
یاد ببریم که در مأموریت های اورژانس، زمان فاکتوری مهم و 
اثرگذار است. باید شرایط را طوری هموار کنیم تا تکنسین های 
اورژانس در کمترین زمان بر بالین بیمار یا شخص حادثه دیده 

حاضر شده و زمان طلایی حیات و نجات از بین نرود.

کمبود 10 هزار نیرو در اورژانس کشور

نبض اورژانس کشور کند می زند

  وزیر آموزش و پرورش: عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس مطرح کرد:  رئیس سازمان بازرسی کل کشور خبر داد:  قائم مقام وزیر بهداشت

 60 درصد بیمارستان ها
فرسوده اند

ترک پست تمامی بازنشستگان 
شاغل طی دو هفته اخیر

 تخلف در پرداخت بودجه
 6000 میلیاردی برای بیمه تکمیلی

ساختار وزارت آموزش و پرورش 
اصلاح می شود

ایسنا: قائم مقام وزیر بهداشــت با بیــان اینکه 60 درصد 
از بیمارســتان ها در کشــور فرســوده اند، از دردســرهای 

بیمارستان سازی در کشور گلایه کرد.
دکتر ایــرج حریرچی گفت:در حال حاضــر یکی از موانع 
بزرگ برای بیمارستان سازی و یا ساخت مراکز بهداشتی و 
درمانی ما در شهرهای بزرگ، تأمین زمین مناسب است و 
ما در بســیاری از موارد می بینیم که در دوره های گذشته 
چون وزارت بهداشت نتوانسته زمین مناسب را تأمین کند، 
مجبور شــده که در مناطق حاشــیه شهر یا حتی خارج از 
شهر بیمارستان بسازد و در نتیجه دسترسی مردم با مشکل 
روبه رو و منجر به نارســایی هایی در سیستم درمان کشور 

شده است.
حریرچی افزود: اگر شــهرداری ها بتوانند در زمینه تأمین 
زمین مناسب برای ساخت بیمارستان ها و مراکز بهداشتی 
و درمانی و کمک به عوارض و پرداخت ها به ما کمک کنند، 

کمک شایانی برای سلامت مردم انجام داده اند.
سخنگوی وزارت بهداشت با بیان اینکه در حال حاضر حدود 
60 درصد بیمارســتان ها در برخی شهرهای بزرگ کشور 
فرسوده اند، اظهار کرد: همچنین با مطالعاتی که انجام شده، 
بازسازی اکثر بیمارستان های فرسوده مقرون به صرفه نیست.

فارس: رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: تا جایی که 
اطلاع داریم در مهلت تعیین شده از سوی سازمان بازرسی 
کل کشور تمامی افراد مشمول قانون »ممنوعیت به کارگیری 

بازنشستگان« ترک پست کرده اند.
ناصر سراج افزود: ممکن است افرادی باشند که مسئولیتی 
را بر عهده دارند و باید آن را به اتمام برســانند، اما موردی 

نداشته ایم که رسماً از اجرای قانون استنکاف کرده باشد.
وی در پاســخ به پرسشــی مبنی بر ادعــای برخی افراد 
همچون افتخاری،  مدیرعامل باشــگاه اســتقلال مبنی بر 
داشتن ســابقه ایثارگری گفت: اگر کسی سابقه ایثارگری 
دارد، باید با مســتندات بــه ما اعلام کنــد و ما هم قطعاً 
 با حساســیت تمامــی این ســوابق را مورد بررســی قرار 

می دهیم.
ســراج تأکید کرد: چــه این فرد چه هر شــخص دیگری 
اگــر ســابقه ایثارگری داشــته و یا خــارج از مــاده 71 
باشــد، وضعیتش بررســی می شــود در غیر این صورت 
 بــا افرادی که تمکیــن به قانون نکنند برخورد می شــود.

وی در تاریخ 10 آبان ماه گفته بود: بخشی از بازنشستگان 
به کارگرفته شــده در دستگاه ها باید تا 10 روز آینده ترک 

پست کنند.

خانه ملت: عضو کمیســیون بهداشت و درمان مجلس، با 
تأکید بر اینکه مدیریت صحیح هزینه ها ســرمایه عظیمی 
را برای حوزه سلامت ذخیره می کند، تضمین تداوم اجرای 
طرح تحول ســلامت را در گــروی تصویب آن در مجلس 

دانست.
محسن علیجانی زمانی با یادآوری اینکه هم اکنون 6000 
میلیــارد تومان برای بیمه تکمیلی پرداخت می شــود که 
این امر خلاف قانون اساســی بوده و یــک ناعدالتی را در 
حوزه بیمه ایجاد کرده اســت، خاطرنشــان کرد: اگر این 
مبلــغ برای تأمین هزینه های بهداشــت دهــان و دندان 
هزینه شــده، یا مبالغــی که برای ســایر بخش ها هزینه 
شــده، به درســتی مدیریت شــود، ســرمایه عظیمی را 
 برای رفع مشــکلات حوزه سلامت کشــور ذخیره خواهد 

کرد.
عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس تصریح کرد: 
پرداخت کارانه پزشــکان از دیگری مواردی اســت که باید 
بر مبنای عدالت و بر پایه اجرای صحیح نظام واقعی کارانه 
صورت بگیرد به این معنا که تمام جامعه پزشکی فعال در 
حوزه های پرستاری، اتاق عمل و... از سود یک مرکز درمانی 

بهره ببرند.

ایلنا: وزیر آموزش و پرورش تأکید کرد: اصلاح ســاختار 
وزارت آموزش و پرورش در دســت مطالعه است و ما هنوز 
به نسخه واحدی در این باره نرسیده ایم، اما این موضوع در 

دست بررسی است.
سیدمحمد بطحایی در پاسخ به پرسشی درخصوص برنامه 
وزارت آموزش و پرورش برای جذب معلمان حق التدریسی 
بویژه در دوره  ابتدایی گفت: ما فعلاً منتظر بررسی طرحی 

هستیم که در مجلس در دست بررسی است.
وی افزود: براساس آن طرح، پاسخ به این پرسش هم روشن 
خواهد شد که به چه نحوی معلمان حق التدریسی و نهضت 
ســوادآموزی و با چه ضوابطی به خدمت وزارت آموزش و 
پرورش درخواهند آمد.بطحایی درباره پرداخت بخشــی از 
بدهی های حق التدریسی ها گفت: یک نوبت از بدهی معلمان 
حق التدریســی پرداخت شده و این متعلق به همه معلمان 
حق التدریسی بوده است.بطحایی درخصوص شایعه تغییر و 
اصلاح ساختار در وزارت آموزش و پرورش نیز تصریح کرد: 
این اصلاح ســاختار نه فقط برای وزارت آموزش و پرورش 
بلکه تکلیفی است که دولت برای همه دستگاه های اجرایی 
مقرر کرده اســت تا در جهت چابک سازی و کوچک سازی 

حوزه های ستادی و اداری خود انجام دهند.

*خسرو معتضد
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